
Doug Perry - The DAD Filter  

Filtrul prin care îl vedem pe TATA 

CUM L-AM GĂSIT? 

Ei bine, nu țin un jurnal, așa că îmi este greu să stabilesc o dată, dar a fost în decembrie 2004 

când am început să văd demoni pe oameni. Cu cât exersam mai mult și eram un bun 

administrator cu ceea ce mi-a dat El, cu atât era mai rafinat. În Matei 25, Isus spune că dacă îți dă 

ceva – fie puțin sau mult – și ești un bun ispravnic, El îl va înmulți din belșug. Dar dacă îl 

îngropi în nisip și ești egoist, chiar și cât ți s-a dat ți se va lua. Așa că l-am investit cu 

înțelepciune, l-am folosit pentru a ajuta oamenii, pentru a-i elibera – și am primit mai mult. 

Acesta nu este locul pentru o discuție despre toate tipurile diferite de demoni, cum arată, unde se 

ascund și cum să-i scapi. Asta e tot în cartea mea “DEMONS?! You’re kidding, right?” / 

„DEMONI?! Glumești, nu?" Dar în sensul acestei cărți, permiteți-mi să spun că am început să 

văd în duh. Pentru oamenii care nu știu ce înseamnă asta, este ca și cum ai ști că ceva este acolo, 

dar nu poți să-l vezi cu ochi „naturali”. Era ca și cum ai vedea ce era în spatele vălului care 

separă această lume de realitate. (Majoritatea oamenilor cred că ACEASTĂ lume este realitatea, 

dar, după ce le-am văzut pe amândouă, vă pot asigura că aceasta este ca un vis alb-negru, în 

ceață, în comparație cu cealaltă parte.) 

La cel mai elementar nivel, știi doar că ceva nu este în regulă cu acea persoană și că nu vrei să fii 

în preajma ei. Poate că ai „simțul” unui nor negru în jurul lor. Dar dacă ai apelat suficient de 

departe, vei vedea șerpi și broaște și blesteme generaționale și legături sufletești și vei ști că au 

fost molestați de unchiul Ed transpirat când aveau cinci ani și că nu au iertare față de mama lor - 

și orice altceva Domnul este dispus să vă arate. 

Îmi amintesc că o persoană a venit în primăvara lui 2005 și mă uitam la ea și mă rugam să văd ce 

îmi va arăta Domnul că este o problemă pentru el și am văzut un lucru negru ciudat, în formă 

de puc de hochei, în șoldul lor drept. N-am mai văzut asta până acum și habar n-aveam ce este. 

Nu a fost genul de lucru în care mi-am dat seama de-a lungul timpului sau am avut o dimensiune 

foarte mare a „eșantionului” pentru a compara cu alți oameni și a găsi elemente comune. Asta 

am văzut pentru prima dată; l-am întrebat pe Domnul ce este și El mi-a spus că este „The Dad 

Filter”-  «Filtrul prin care îl vedem pe Tata». 

Nu pare atât de ușor cu grupurile de eșantion și analizele statistice și inventarele de personalitate 

și ani de interviuri pe canapele? Sigur imi place mai mult! 

(O, și dacă nu-L auzi pe Dumnezeu, dar vrei, avem resurse pentru a te ajuta cu asta în cartea 

“Dialogues with God.” / „Dialoguri cu Dumnezeu.” Dacă crezi că Dumnezeu nu mai vorbește 

oamenilor, aș sugera cartea noastră “Who Neutered the Holy Spirit?!”/  „Cine a sterilizat Duhul 

Sfânt?!”) 

 

CE ESTE? 



Când am văzut acest ciudat „puc de hochei” negru, în șold, l-am întrebat pe Domnul ce este. El a 

spus:  

„Este un filtru pentru Tata. Este o lentilă prin care Mă privesc, care are forma tatălui pământesc. 

Este o cutie în care m-au băgat.”  

Apoi presam cu multe întrebări despre cât timp a fost acolo, cum arăta și orice altceva mi-aș fi 

putut gândi. Uneori, Dumnezeu îmi dădea informații foarte specifice, alteori doar un simț al 

problemei. 

Biblia spune că Dumnezeu ne dă cheile Împărăției, că, în calitate de moștenitori împreună cu 

Isus, avem acces la toate lucrurile, că vom face lucruri mai mari decât a făcut El – și spune că 

dacă legăm ceva pe pământ, va fi legat în cer și dacă îl vom dezlega pe pământ, va fi dezlegat în 

cer. 

Matei 16:19 – „Și îți voi da cheile Împărăției cerurilor; și orice vei lega pe pământ va fi legat în 

ceruri; și orice vei dezlega pe pământ va fi dezlegat în ceruri.” 

 

Ioan 14:12-13 – „Adevărat, adevărat vă spun că cel ce crede în Mine, va face și el lucrările pe 

care le fac Eu; și va face lucrări mai mari decât acestea; pentru că mă duc la Tatăl Meu. Și orice 

veți cere în numele Meu, voi face, pentru ca Tatăl să fie proslăvit în Fiul.” 

Acum, unii oameni vor spune că promisiunile din Matei 16:19 au fost doar pentru Petru (și Papi), 

dar toți suntem moștenitori împreună cu Hristos și fii (adoptați, înfiați) și avem acces la Tronul 

lui Dumnezeu. (Și toată chestia cu Papa este ficțiune.) 

Romani 8:15-17 – „Fiindcă nu ați primit duhul robiei din nou spre frică; ci ați primit Duhul 

adopției fiilor, prin care strigăm: Abba, Tată! (Tăticule) Duhul însuși aduce mărturie cu duhul 

nostru că suntem copiii lui Dumnezeu; Și dacă suntem copii, atunci și moștenitori; moștenitori ai 

lui Dumnezeu și comoștenitori cu Cristos; dacă într-adevăr suferim împreună cu el, ca să și fim 

glorificați împreună.” 

Galateni 4:6 – „Și pentru că sunteți fii, Dumnezeu a trimis în inimile voastre Duhul Fiului Său, 

strigând: Abba, Tată!” 

Există câteva lucruri cu adevărat importante în acel pasaj pe care trebuie să le subliniem. În 

primul rând, acesta este un verset din care foarte puțini oameni înțeleg deplinătatea sensului 

imperativ al lui „Abba”. Este Tată, dar mai disperat. În limba caldeea a devenit atât de mult 

folosit în rugăciune încât a devenit un nume sacru pentru Dumnezeu, dar este un timp accentuat, 

mai degrabă când un copil în durere ar striga: „TATI!” 

Celălalt punct este că, ca moștenitori cu Hristos, avem acces la tot ceea ce El are acces. Petru nu 

a fost singurul apostol sau credincios sau fiu adoptiv. Cunosc realitatea legării și pierderii. 

Cuvintele noastre au putere și toți trebuie să fim mult mai atenți cu cuvintele noastre. 

Dar apoi mai spune că putem să-L limităm și să-i stăm în cale prin lipsa noastră de credință! 



Matei 21:21 – „Isus a răspuns și le-a zis: Adevărat vă spun: Dacă aveți credință și nu vă îndoiți, 

veți face nu numai ce s-a făcut smochinului, ci chiar dacă spuneți acestui munte: Ridică-te și 

aruncă-te în mare; se va face.” 

Matei 17:20 – „Și Isus le-a spus: Din cauza necredinței voastre; fiindcă adevărat vă spun: Dacă 

aveți credință cât un grăunte de muștar, îi veți spune acestui munte: Mută-te de aici acolo; și se 

va muta; și nimic nu vă va fi imposibil.” 

Dacă ai chiar și cea mai mică parte de credință, ca un bob de muștar, cea mai mică dintre toate 

semințele, atunci poți muta munții. Dacă ai cea mai mică fărâmă a lui Isus în tine, este mai mult 

decât suficientă autoritate pentru a face orice minune. Dar doar un pic din tine poate împiedica 

asta să se întâmple! Acesta este un exemplu al modului în care propria noastră credință, propriile 

noastre convingeri și așteptări, pot lega lucrurile. 

Matei 9:27-30 – „Și când Isus a plecat de acolo, doi orbi L-au urmat, strigând și zicând: “Fiul lui 

David, miluiește-ne pe noi”. Iar când a intrat în casă, au venit la el orbii; și Isus le-a zis: „Credeți 

că pot să fac aceasta?” Ei i-au spus: „Da, Doamne”. Atunci le-a atins ochii, zicând: „După 

credința voastră să se facă.” Și li s-au deschis ochii si Isus le-a poruncit cu asprime, zicând: 

„Vedeti ca nimeni să nu știe”. 

Deci, unul dintre primele lucruri pe care trebuie să le facem aici, pentru a-i ajuta pe oameni să se 

dezfundă/ deblocheze și să meargă în plinătatea a ceea ce are El pentru ei, este să ne ocupăm de 

acest „filtru de TATĂ”. 

Este ca un fel de lentilă, ca un filtru prin care te uiți la Dumnezeu și care îi pui limite. Ca și cum 

l-ai pune pe Dumnezeu într-o cutie. 

Asemeni protecției de limitare a vederii cailor, decât înainte, pentru un cal de curse, astfel încât 

tot ceea ce poate vedea este ceea ce este în față. De multe ori oamenii nu realizează că au făcut 

asta. Este ceva ce au învățat foarte devreme în viață de la Earth Dad/ Tatăl Pământesc. Este ca 

un tăietor de prăjituri în formă de Tatăl Pământesc în care încerci să-L strângi pe Dumnezeu. 

Am sfătuit o soră al cărei tată a aruncat-o în portbagajul unei mașini cu pisici moarte – și o alta al 

cărei tată o încuia în dulap și invita oamenii să vină acasă de la bar și să o molesteze pentru bani. 

Când treci prin astfel de lucruri și apoi te rogi: „Tatăl nostru, care ești în ceruri, sfințească-se 

numele Tău”, este cu adevărat denaturat. Este greu să ai o relație corectă cu Tatăl Dumnezeu 

când nu ai avut niciodată un tată, sau el a fost un ticălos – sau și mai rău. 

Există tot felul de filtre pentru tată – chiar și straturi – și Dumnezeu vă va ajuta să le dezlegați. 

Dar vreau să petreci ceva timp să te gândești la modul în care relația ta cu Tatăl Dumnezeu ar 

putea să semene mult cu relația ta cu Tatăl Pământesc.  

L-am consiliat o dată pe acest frate în Texas. Avea un duh uriaș de frică și anxietate. A luat tot 

felul de medicamente pentru depresie și anxietate. Abia supraviețuia, în Dallas, dar Dumnezeu îl 

chema în India! Și nu știa cum să se descurce nici măcar prin ceea ce trecea acum. Îl speria. 

Făcea atât de multe în puterea lui. Așa că l-am întrebat pe Domnul: „Putem să ne rugăm și să 

luăm de pe el duhul fricii?” 



Și Domnul spune: „Nu, nu poți.” 

Am spus: „De ce nu?” 

 „Din cauza filtrului de TATĂ.” 

Așa că insist și îi pun Domnului mai multe întrebări despre prin ce a trecut – și este oribil, pur și 

simplu oribil. 

Așa că Îl întreb pe Domnul: „Putem să ne ocupăm de Filtrul Tatălui?” 

 „Da, vorbește cu el despre asta.” 

Și am făcut asta, așa că vorbesc cu el și îi spun: „Frate, știi de toate acele momente când tatăl tău 

te legăna și te săruta și te tragea în poală și îți spunea cât de mândru este de tine și că poți face 

orice? Îți amintești toate acele vremuri?” 

El a spus: ” NU; tatăl meu a murit când aveam doi ani.” 

 „Da. Deci... șir de tați vitregi și de iubiți ai mamei care te-au bătut și tu ai învățat să ții capul în 

jos și să te ascunzi și să faci tot ce ține de puterea ta - pentru că mama nu te-ar ajuta; și nimeni nu 

te-ar salva cu adevărat?" 

 „Da, de unde ai știut?” 

„Ei bine, tocmai asta îmi spune Domnul. Poți înțelege că ai învățat că, de mic copil, tații NU îți 

vor veni în ajutor, te vor abandona, nu sunt de încredere și că trebuie să faci aproape totul singur? 

Și ai toată această frică și chestii care te încurcă, dar le cam mustri, în numele tău pentru că nu 

crezi că altcineva va veni să te ajute? Și asta nu va funcționa niciodată – demonii care se încurcă 

cu tine nu se tem deloc de tine. Ei doar chicotesc când încerci asta. Dacă nu este în numele lui 

Isus, pur și simplu nu va funcționa niciodată. Dar nu crezi că El va veni și te va ajuta.” 

Și a început să vadă asta. Nu poți doar să-l mustri, este atât de demonic – este o minciună. Când 

un grăunte de nisip intră în coaja unei stridii, o irită, astfel încât secretă un fluid și face o perlă. 

Cu cât este mai mult acolo, cu atât devine din ce în ce mai mare. La fel ca stridiile, probabil nici 

nu ne dăm seama că o facem. 

De aceea, ce e al tatălui este important, pentru că ne modelează înțelegerea despre cine este Tatăl 

Dumnezeu. Și ar trebui să ne ajute să facem tranziția în timp ce suntem mici de la tatăl natural la 

Tatăl spiritual. Dar dacă nu sunt acolo sau sunt denaturați, nu putem trece fără probleme la Tatăl 

Dumnezeu. Și ajungem cu o percepție distorsionată sau parțială a cine este cu adevărat Tatăl 

Dumnezeu. 

Treaba mea este să ridic o oglindă și să le arăt oamenilor: „Vezi că faci asta? Vezi că l-ai pus pe 

Dumnezeu într-o cutie în formă de tipul acela? Că, deși predici că Dumnezeu este iubire și El te 

va salva și citezi Psalmul 23 și toate astea – că nu crezi asta? Din cauza experienței tale cu Tatăl 

Pământesc, nu crezi că Dumnezeu va fi acolo pentru tine.” 

Și a început să vadă asta, așa că ne-am rugat și i-am spus: „Ceea ce trebuie să facem este să ne 

pocăim pentru că îi spui lui Dumnezeu că este atât de special încât El poate iubi pe toți, în afară 



de tine – și asta este doar aroganță și mândrie. Ca și cum răutatea ta poate depăși bunătatea Lui. 

Nu poți dicta termenii relației tale cu Dumnezeu. El este mare și tu ești mic și nu poți face asta. 

Nu ai niciun cuvânt de spus.” 

Este ca și cum ai avea o fiică de 13 ani și ea trece prin faza ei îmbrăcată în rebeliune, 

irascibilitate, cu părinți stupizi. Și ea coboară din camera ei în fiecare dimineață și se zgâlțâie la 

tine și vorbește cu tine doar când vrea bani și nu își invită prietenii la ea pentru că îi este rușine 

de tine și crede că tu ca tată ești prost și urât. 

Dar îi vei lua tot ce poți obține pentru că ești tatăl ei, ești mama ei și îi vei lua tot ce poți obține 

pentru că o iubești. Te vei ruga și vei îndura și spera că ea vei trece peste astea, că ea va încerca 

să profite la maximum de toate astea. Dar ar fi mult mai bine dacă ar coborî în fiecare dimineață 

și ți-ar săruta fruntea și ar vrea să meargă la Mall cu tine și ți-ar fi cea mai bună prietenă a ta și ar 

vrea să-ți vorbească despre băiatul pe care tocmai l-a cunoscut. Ar fi mult mai bine, dar vei lua 

tot ce poți obține. 

Ea este un copil – nu ar trebui să dicteze termenii relației. Dar o iubești și o vei lăsa și te vei ruga 

să treacă peste asta. Asta a făcut Tatăl Dumnezeu cu tine – și cu mulți alți oameni. Dacă venim la 

El doar când cineva este în spital sau avem nevoie de un loc de muncă sau cineva este în 

închisoare și doar credem că El este ca un stingător de incendiu, El va fi doar așa, insuficient, în 

acest caz. 

 Dar ar fi mult mai bine dacă l-ai ține tot timpul de mână, dacă ai crede cu adevărat că El te va 

împinge pe leagăn și te va săruta și te va mângâia pe cap și alte lucruri de felul acesta. 

Poate că nu ai avut niciodată un tată ca ăsta și poate că nici măcar nu poți înțelege cum ar putea 

Dumnezeu să facă asta – dar pot să te asigur că Dumnezeu este, că ce spune El că va face, El o  

și face. 

Cea mai bună rugăciune a mea pentru tine, ar fi să iei acea lentilă, acel filtru – care lasă deoparte 

toate părțile lui Dumnezeu care nu se potrivesc în mod convenabil în experiența ta, și în viziunea 

ta asupra lumii, în sensul tău despre ceea ce crezi tu că este Tata – și spune doar că îți pare rău. 

Pentru că este mândrie, este aroganță extremă, este la fel cu minciuna șarpelui din Grădină a 

spune: „Ei bine, Dumnezeu nu a vrut cu adevărat asta. El nu este chiar așa. Poate fi așa cu alți 

oameni, dar nu cu mine.” E o minciună. 

Și vreau doar să spui că îți pare rău. Du-te la El și spune-i:  

„Îmi pare rău că Te-am pus într-o cutie. Îmi pare rău că Te-am limitat în vreun fel. Îmi pare rău 

că am dictat termenii acestei relații. Te rog, ia acea lentilă și tai-o într-un milion de bucăți și nu 

mă lăsa să Te mai pun într-o cutie. Doar vino la mine și fii Dumnezeu pentru mine în orice fel 

vrei. Vreau să Te țin de mână, vreau să vorbesc cu Tine. Vreau să merg cu Tine tot timpul. 

Arată-mi ce fel de Tată ești.” 

Așa că m-am rugat pentru asta cu acel frate din Dallas. Și am luat Sabia Duhului și am spart 

discul de hochei într-un milion de bucăți. Și, în timp ce el se ruga (și plângea), Tatăl mi-a spus: 

„De îndată ce lovește acea lentilă, vreau să te năpustești asupra lui ca un tigru și să-l iei în brațe 



și să-i spui cât de mult îl iubesc și smulge duhul fricii și al singurătății și ajută-l să-și umple 

paharul lui”. Așa am făcut. 

Nu era deloc obișnuit să se îmbrățișeze – dar l-am cântărit tare, așa că nu a avut prea mult de 

ales. S-a dovedit că era cu adevărat disperat după o îmbrățișare și era destul de bun la asta. Și am 

plâns amândoi, și s-a eliberat. Ce onoare să fii mâinile și picioarele (și îmbrățișările)  lui 

Dumnezeu!  

Vom trece de aici pentru a oferi mai multe detalii despre toate permutările acestui lucru. Nu te 

opri acum doar pentru că crezi că ai înțeles ideea generală. Este mult mai subtil decât atât. Există 

câteva studii de caz grozave, în paginile care urmează, și câteva lucruri pe care cred că trebuie 

neapărat să le auzi. Nu doar pentru a fi util pentru a-i ajuta pe alții să se elibereze, ci și pentru 

propria ta umblare cu Domnul. 

Continuă să citești! 

 

SUPERNATURAL VS PSIHOLOGIC 

Avem întotdeauna de ales dacă să vedem lucrurile prin ochii trupești sau prin ochii spirituali.  

Pentru a descrie lucrurile în felul în care o face lumea sau cum o face Dumnezeu. Pentru a 

gestiona problemele conduse de Duh sau conduse de „bunul simț”. Mi se pare că „sensul 

obișnuit” este de obicei foarte comun și nu are sens în special în lumina eternității. 

Romani 8:6 – „Căci a avea o minte trupească este moarte; dar a avea o minte duhovnicească este 

viață și pace.” (Fiindcă a gândi carnal este moarte; dar a gândi duhovnicește este viață și 

pace. Biblia Fidela) 

I Corinteni 13:11 – „Când eram copil, vorbeam ca în copilărie, înțelegeam ca copil, gândeam ca 

copil; dar când am devenit bărbat, am lăsat deoparte lucrurile copilărești.” 

Dacă te numești „creștin”, atunci ar trebui să fii un urmaș al lui Hristos – și asta înseamnă să vezi 

lucrurile în felul Lui și nu după calea lumii. Omul nu ar trebui să definească termeni pentru tine 

sau pentru sine, ci mai degrabă Dumnezeu. Puține lucruri îmi strâng pielea mai mult decât 

pastorii care folosesc toate instrumentele psihologiei în loc de credință. În Biblie îl vedem pe Isus 

care are de-a face cu o varietate de lucruri comportamentale ciudate, pe care astăzi le-am 

diagnostica doar medical. 

Matei 17:14-21 – „Când au ajuns la mulțime, a venit la El un om, îngenunchind și zicând: 

“Doamne, ai milă de fiul meu, căci este lunatic și chinuit îngroitor; deseori cade în foc și adesea 

în apă. Și l-am adus la ucenicii tăi și nu l-au putut vindeca.” 

Atunci Isus a răspuns și a zis: „O, generație necredincioasă și perversă, până când voi fi cu tine? 

Cât timp voi răbda? Adu-l aici la Mine”. Iar Isus l-a certat pe acel demon; și a plecat din el și 

copilul a fost vindecat chiar din ceasul acela. Atunci ucenicii s-au apropiat la Isus și au zis: „De 

ce noi nu am putut să-L scoatem afară?” Iar Isus le-a spus: „Din cauza necredinței voastre; căci 

adevărat vă spun că, dacă veți avea credință ca un grăunte de muștar, veți spune la acest munte, 



du-te de aici în locul de acolo; și se va îndepărta; și nimic nu vă va fi imposibil. Totuși, acest fel 

de draci nu iese decât prin rugăciune și post.” 

Cuvântul „lunatic” a fost cel mai des folosit cu referire la cineva pe care l-am numi epileptic. De 

fapt, în unele dintre traducerile mai noi ale Bibliei (RSV, de exemplu), scrie că copilul este 

epileptic. Răspunsul lui Isus este nu pentru a-l medica sau a-l instituționaliza, ci a-l elibera de un 

demon. Și este clar că alți oameni (ucenicii) încercaseră fără succes. Așa că Isus le face prelegeri 

despre propria lor credință (filtre) și despre nevoia unui stil de viață de rugăciune și post pentru 

a face față anumitor feluri de demoni. 

Există mult mai multe exemple. Aici în Luca 8 vedem o femeie cu o problemă de sânge (probabil 

hemofilie) pentru care au încercat toate metodele „științifice”, au fost la toți medicii și tot ce au 

făcut ei a fost să-i ia bani și să o lase mai rău. 

(Povestea se repetă în Marcu 5.) Dar ea a auzit povestindu-se despre Isus, și a avut credință și a 

crezut că există rezolvare a problemelor ei. Tot ceea ce a făcut a fost să-L atingă în mijlocul unei 

mulțimi și să aspire la vindecarea de care avea nevoie 

Luca 8:43-48 – „Și o femeie, având de 12 ani o scurgere de sânge -  și care își cheltuise toată 

viața cu medicii, nici nu putea fi vindecată de nimeni -  a venit în spatele Lui și s-a atins de 

marginea hainei Lui; și îndată scurgerea de sânge s-a oprit. Iar Isus a zis: “Cine M-a atins?” Când 

toți au negat, Petru și cei care erau cu El au zis: „Învățătorule, mulţimea Te înghesuie şi Te 

apasă, şi Tu zici: Cine M-a atins?” Iar Isus a spus: „Cineva s-a atins de Mine: căci știu că o 

putere a ieșit din Mine”. Și când a văzut femeia că nu mai este ascunsă, a venit tremurând, și 

căzând înaintea Lui, ea i-a spus în fața întregului popor pentru ce se atinsese de El și cum s-a 

vindecat imediat. Iar El i-a spus: „Fiică, îndrăznește; credinţa ta te-a făcut sănătoasă; mergi in 

pace.” 

Cuvântul „dunamis” este uneori tradus „putere”. Este cuvântul grecesc „dunamis” sau 

„dynamis” (în funcție de lexicon) și este cuvântul din care derivă „dinamită”. Nu este puțin 

lucru, iar Isus era atât de conștient de starea asta , de puterea din interiorul Lui, despre care El a 

putut spune că s-a scurs. Vorbim mai multe despre asta în cartea Rain Right NOW, Lord! / 

„Ploaie chiar acum, Doamne!" Realitatea este că Biblia arată că această putere a lui Dumnezeu 

este transferabilă și toți ar trebui să învățăm cum să rămâi plin de această putere. 

Iată un alt exemplu. Ce fel de diagnostic medical i-ai da acestui tip? 

Marcu 5:1-20 – “ Au ajuns pe celalalt tarm al marii, in tinutul gadarenilor. Cand a iesit Isus din corabie, 

L-a intampinat indata un om care iesea din morminte, stapanit de un duh necurat.  Omul acesta isi avea 

locuinta in morminte, si nimeni nu mai putea sa-l tina legat, nici chiar cu un lant. Caci de multe ori fusese 

legat cu picioarele in obezi si cu catuse la maini, dar rupsese catusele si sfaramase obezile, si nimeni nu-l 

putea domoli. Totdeauna, zi si noapte, statea in morminte si pe munti, tipand si taindu-se cu pietre. 

Cand a vazut pe Isus de departe, a alergat, I s-a inchinat si a strigat cu glas tare: "Ce am eu a face cu Tine, 

Isuse, Fiul Dumnezeului celui Preainalt? Te jur in Numele lui Dumnezeu, sa nu ma chinuiesti!" 

Caci Isus ii zicea: "Duh necurat, iesi afara din omul acesta!" 



"Care-ti este numele?", l-a intrebat Isus. "Numele meu este "legiune", a raspuns el, "pentru ca suntem 

multi."  Si Il ruga staruitor sa nu-i trimita afara din tinutul acela. 

 Acolo, langa munte, era o turma mare de porci care pasteau.  Si dracii L-au rugat si au zis: "Trimite-ne in 

porcii aceia, ca sa intram in ei."  Isus le-a dat voie. Si duhurile necurate au iesit si au intrat in porci; si 

turma s-a repezit de pe rapa in mare: erau aproape doua mii, si s-au inecat in mare.  

Porcarii au fugit si au dat de stire in cetate si prin satele vecine. Oamenii au iesit sa vada ce s-a 

intamplat.  Au venit la Isus, si iata pe cel ce fusese indracit si avusese legiunea de draci, sezand jos 

imbracat si intreg la minte; si s-au inspaimantat.  

 Cei ce vazusera cele intamplate le-au povestit tot ce se petrecuse cu cel indracit si cu porcii.  Atunci au 

inceput sa roage pe Isus sa plece din tinutul lor.  

 Pe cand Se suia El in corabie, omul care fusese indracit Il ruga sa-l lase sa ramana cu El. Isus nu i-a dat 

voie, ci i-a zis: "Du-te acasa la ai tai si povesteste-le tot ce ti-a facut Domnul si cum a avut mila de tine." 

El a plecat si a inceput sa vesteasca prin Decapole tot ce-i facuse Isus. Si toti se minunau.” 

Wow. Povestea aceea este plină de nebunie! OK, ai un tip care trăiește în morminte, atât de 

puternic încât nimeni nu-l poate reține, manifestând schizofrenie, depresie, (auto)tăiere, 

personalități multiple și multe altele. Acesta este un candidat excelent pentru psihotropic! Vă 

puteți imagina cum ar fi tratată o astfel de  persoană în Statele Unite astăzi? Acolo ar fi chemat 

poliția (poate SWAT) și l-ar constrânge și l-ar droga ... și l-ar închide undeva pe viață. 

Biblia face absolut zero efort pentru a descrie aceasta ca o afecțiune medicală. Este clar prezentat 

că e vorba de demoni - o mulțime de demoni. Spre deosebire de alte scenarii, Isus nu doar alungă 

demonii, ci îi lasă să intre în porci (animal necurat) și porcii se sperie și se sinucid. Oamenii sunt 

îngroziți de miracol, văzând pe acest om pe care îl cunosc cu toții stând acolo, acum cu mintea sa 

întreagă și sunt destul de iritați că au pierdut cei două mii de porci. 

Ei îl roagă pe Isus să părăsească zona și El se conformează. Acum, dacă ai fi acel tip demonizat, 

care trăia în morminte și se tăia pe el însuși, poți să-ți dai seama că ești foarte recunoscător și că 

nu mai ai unde să mergi după ani de zile de înstrăinare de toți cei pe care i-ai iubit – așa că este 

perfect firesc ca el să fie loial Celui care l-a vindecat. El vrea să meargă cu Isus, dar în schimb 

Isus îi spune să meargă să spună tuturor ce a făcut Dumnezeu pentru el. 

Într-unul dintre videoclipurile mele pun această întrebare – „Cine a fost primul misionar trimis 

vreodată de Isus?”  

Vedem unde Isus i-a trimis pe pe cei 12 în perechi și apoi pe cei 70 dintre ucenicii Săi înaintea 

Lui, în perechi (Matei 10, Luca 10). 

Ai putea spune că femeia samariteancă de la fântâna din Ioan 4 a mers și a spus povestea, dar 

Isus nu a trimis-o. Nu, primul misionar trimis de Isus a fost acest om, cel mai demonizat tip din 

toată Biblia. Și spre deosebire de ucenici, care au fost trimiși în perechi, acest tip pleacă singur, 

fără să vindece sau să elibereze demoni – doar spunându-și mărturia, doar spunând despre ce a 

făcut Isus pentru el. Și singur evanghelizează Decapole – o regiune de zece orașe! Acesta este o 



adevărată mărturie a slavei și harului lui Dumnezeu de a folosi cele mai nesăbuite lucruri pentru 

a-i încurca pe cei înțelepți. 

1 Corinteni 1:27 – “Dar Dumnezeu a ales lucrurile nebune ale lumii, ca să-i încurce pe cei 

înțelepți; și Dumnezeu a ales lucrurile slabe ale lumii ca să încurce lucrurile care sunt puternice.” 

Pot să mărturisesc realitatea acestui tip de vindecare. Am intrat în casa unui tânăr care suferea de 

agorafobie cu atacuri de panică (frica de locuri publice și deschise). A fost nevoie de multă vorbă 

pentru ca colegul lui de cameră să-l convingă chiar să ne lase în casă. Ajunsese atât de rău încât 

lăsa un plic cu bani pe uşă, suna ca să aibă o pizza livrată, o lăsau în prag, luau banii și, odată ce 

îi vedea plecând, o smulgea de pe verandă și trântea ușa. Nu putea să mai conducă sau să mai 

lucreze, era într-o formă foarte proastă. 

În loc să ne ocupăm de asta din punct de vedere psihologic (sau neurologic), am avut încredere 

că Isus știa ce face și am tratat-o biblic. L-am întrebat pe Domnul ce se întâmplă. Am identificat 

unele zone de neiertare în inima lui, s-a adresat tatălui său filtru (“tata nu a fost niciodată prin 

preajmă, sunt pe cont propriu”); acum s-a pocăit, și apoi Domnul m-a lăsat să mustru duhul fricii 

care arăta ca un mare șarpe negru încolăcit în jurul capului său. De asemenea, confuzie, 

singurătate și minte dublă – după cum îmi amintesc. 

Colegul lui de cameră m-a sunat chiar a doua zi și mi-a spus că a plecat din casă încercând să-și 

recupereze vechiul loc de muncă și că se simte excelent. Doresc ca orice psihiatru să vadă un 

asemenea rezultat instantaneu după ce am petrecut aproximativ 45 de minute cu cineva. Vă 

puteți imagina cu cât mai puțini bani ar câștiga?! Ce distrugător, discreționar de venituri ar fi 

dacă oamenii chiar s-au vindecat într-o singură ședință! 

Am văzut oameni scăpați instantaneu de dependența de alcool, de analgezice pe bază de rețetă, 

de țigări și de multe altele. Unul dintre cel mai remarcabile lucruri a fost la un frate care a scăpat 

instantaneu de metadonă, fără efecte secundare (metadona este un calmant, un drog sintetic care 

creează adicție). Pentru a scăpa de metadonă, ești practic 30-45 de zile în pat, sub îngrijire 

medicală, înțărcându-te încet de această substanță, simțind ca și cum ai fost lovit de o mașină, și 

să ai cea mai gravă gripă din viața ta, în același timp.  

Un frate a venit dorind să fie liber și chiar am simțit că ar trebui să-l confruntăm noi aici. Se 

aștepta pe deplin la o experiență oribilă și dureroasă, dar știa că trebuie să scape de ea. Și ne-am 

supus Bibliei. 

Iacov 5:14-15 – „Este cineva bolnav printre voi? Să cheme pe bătrânii bisericii; și să se roage 

peste el, ungându-l cu untdelemn în numele Domnului: Și rugăciunea credinței va mântui pe 

bolnav și Domnul îl va ridica; iar dacă a săvârșit păcate, i se vor ierta”. 

 

Ne-am rugat pentru el și am așteptat. A oprit tratamentul rece cu metadonă – pe care NU l-ar 

sfătui niciun medic să o  facă vreodată. Oamenii mor. Nu a avut sevraj – iar diabetul i-a dispărut 

și țesutul necrotic (mort) apărut pe picioarele lui din cauza diabetului au devenit roz în câteva 

zile. 



Acum, nu pretind că fiecare persoană pentru care ne-am rugat a fost vindecată. Sunt lucruri care  

pot bloca eliberarea – că le place păcatul lor și nu vor cu adevărat să se oprească. Sau filtrul 

tatălui lor sau alte lucruri. Dar am văzut un succes remarcabil. Am văzut oameni vindecați de 

epilepsie, lupus, fibromialgie, migrene cronice, apnee în somn, diabet, probleme cardiace, tot 

felul de temeri și adicții și alte probleme fizice legate de stres, ulcere, intestin iritabil, am văzut 

oasele vindecate instantaneu. Am avut chiar marea onoare și binecuvântarea de a-l vedea pe 

Domnul repornind radical și vindecând mai mult decât un copil cu ceea ce fusese diagnosticat ca 

autism avansat. O transformare atât de dramatică încât a doua zi profesorul de la grădinița cu 

nevoi speciale nu putea să creadă că era același copil. 

O altă transformare a fost atât de dramatică încât directorul orfelinatului unde fusese această 

fetiță de trei ani timp de aproape doi ani; nu și-a putut crede ochilor când a văzut-o două 

săptămâni mai târziu ținându-se de mână, ascultând, mâncând cu furculița politicos și purtându-

se ca oricare alt copil normal. La orfelinat, un muncitor trebuia să fie repartizat doar ei în orice 

moment pentru că ea ar sparge lucrurile și ar cauza în mod constant probleme. După ce a fost 

alături de noi doar câteva zile, situația a fost radical diferită. Asta pentru că nu a fost un 

dezechilibru chimic sau leziuni ale creierului, ci au fost demoni (duhuri). Ne-am ocupat de asta 

spiritual, i-am dat jos,  și i-am umplut paharul cu Isus, și totul s-a schimbat. 

Acum poți alege, să-mi respingi mărturia cu totul, dar nu sunt un scamator (iluzionist) care se 

joacă cu șerpii. Am fost antrenat și sunt fundamental un sceptic. Nu sunt genul care să se 

rostogolească pe podea sau chiar să strige și să danseze. 

Sunt un catâr Missouri de-a lungul vieții – arată-mi – vreau să se dovedească sau nu merg. Un 

catâr din Missouri este cel mai încăpățânat animal viu. Dacă se așează și nu vrea să se miște, nu 

poți să-l lovești suficient, să-l mituiești suficient, să țipi suficient la el – voi toți poate faceți asta, 

să agățați tractorul de el și să-l trageți în hambar. Oricine îți va spune, nu merge usor. 

Am înțeles despre efectele placebo. Înțeleg despre gândirea de grup și psihoza de masă. Înțeleg 

despre mentalități mafiote și chiar puterea de vindecare a fervoarei religioase sau de „vibrații 

bune” sau a gândirii pozitive. Dar nu poți a te gândi pozitiv la vindecarea unui copil autist sau 

repara instantaneu un os rupt. Nu cred că puteți să retrageți gen placebo utilizarea pe termen lung 

a metadonei. Vă spun că am văzut lucruri care au răspuns instantaneu la rugăciune pe care nu le 

cred. Un psihiatru sau un psiholog ar fi putut să se clatine. Mai mult, am văzut lucruri care 

răspund la rugăciune atunci când subiectul nici nu știa că mă rog pentru el! (Și am văzut de multe 

ori medici, psihiatri și psihologi care au înrăutățit mult lucrurile). 

Știu că toate acestea nu vorbesc despre mine. Sunt doar un instrument. Am înțeles. Și nu sunt 

unic – mulți oameni L-au văzut pe Dumnezeu mișcându-se instantaneu și convingător în afara 

domeniului științei și medicinei. Și cu siguranță există falsuri și șarlatani - nu există nici o 

îndoială. Dar faptul că există bancnote false de 100 de dolari nu înseamnă că cele reale nu există. 

Dacă noi avem nevoie cu adevărat de o investigație, să fim cu adevărat deschisi la posibilități, să 

folosim cu adevărat „metoda științifică”, apoi vom  căuta orice funcționează și am testa. 

Asta am făcut. Am văzut ambele părți personal și în practică. Și nu am găsit niciodată nimic care 

să funcționeze mai bine, să eliberezi oamenii, decât să o faci așa cum spune Biblia să o faci. 



Abordează minciunile și zdrobește-le, învață-i să testeze vocile din capul lor și să le aducă la 

ascultare de Hristos, să le arate că sunt biruitori, nu victime, pocăiește-te pentru orice blestem 

generațional, lasă orice neiertare din inimia ta, stai ferm împotriva oricărei persoane sau demon 

sau influențe de orice fel care doresc să-ți stea împotrivă. Funcționează grozav. 

Există o grămadă de cărți noi despre vocile pe care le aud oamenii, „criticul interior” versus 

„antrenorul interior”. Criticul interior este acel lucru care îți șoptește mereu în cap și îți spune să 

faci lucruri rele, îți spune că nu ești suficient de bun, că nimic din ceea ce faci nu va reuși, că ești 

un eșec, că Dumnezeu nu te-ar putea iubi niciodată. Și antrenorul interior este acea voce care te 

încurajează, care îți amintește de victoriile trecute, care îți oferă idei creative pentru soluții la 

probleme, care te avertizează de potențiale probleme în viitor. Cărțile sunt despre cum să faci 

diferența sau cum să faci pace cu criticul interior. 

Sunt de acord că oamenii aud aceste lucruri, doar cred că este mai bine să le numim așa cum le 

numește Biblia - demoni și Duhul Sfant. Dacă ar fi propria ta voce, nu ai reacționa așa cum o 

faci atunci când ai fi fost întrebat direct de Isus Hristos.  

1Ioan 4:2-3 spune că „nici un duh al lui Antihrist nu poate recunoaște că Isus Hristos a venit 

în carne”. Îți întrebi „interiorul critic” pentru a recunoaște că Isus Hristos a venit în trup și s-ar 

putea să fii șocat de cât de serios înseamnă cu adevărat că este în „lăuntrul tău”. De fapt, nici 

măcar tu nu ești deloc critic! 

Nu îi învăț pe oameni să facă pace cu criticul lor interior. Îi învăț pe oameni cum să se îmbrace 

cu armura lui Dumnezeu, să ia sabia Adevărului – și tăiați în bucăți acel lucru urât. Îi învăț pe 

oameni cum să umble în moștenirea lor ca fii și fiice ai Dumnezeului Prea Înalt, cum să accesați 

Armele Domnului (Ieremia 50:25, Efeseni 6:10-18) și să începeți să mărunțiți tot ce vă ține 

prizonieri în păcat, frică, îndoială, singurătate, poftă, mânie, neiertare, amărăciune, ură, invidie, 

lăcomie sau orice altceva de felul acesta. Iau în serios instrucțiunile din: 

Isaia 58:6-12 – „Nu este acesta postul pe care L-am ales? a dezlega legăturile răutăţii, a desface 

poverile grele, și să lăsați slobozi pe cei asupriți și oprimați, să rupeți orice jug? Nu este să 

împărți pâinea ta celui flămând și că tu să-i aduci pe săracii care sunt izgoniți în casa ta? când 

vezi pe cel gol, să-l acoperi; și să nu te ascunzi de propria ta carne? Atunci lumina ta va izbucni 

ca dimineața și sănătatea ta va răsări repede: și dreptatea ta va merge înaintea ta; slava 

Domnului va fi răsplata ta. Atunci vei chema, şi Domnul va răspunde; tu vei striga, iar el va zice: 

Iată-Mă. Dacă iei din mijlocul tău jugul, arătarea cu degetul și deșertăciunea vorbelor; Și dacă îți 

întinzi sufletul către cel flămând și să-ți saturi sufletul chinuit; atunci lumina ta se va ridica în 

întuneric și întunericul tău va fi ca amiaza. Și Domnul te va călăuzi mereu și va sătura sufletul 

tău în secetă și va îngrășa oasele tale și vei fi ca o grădină udată și ca un izvor de apă, ale cărui 

ape nu lipsesc. Și cei care vor ieși din  tine vor zidi ruina vechilor locuri: vei ridica temeliile 

multor generații; și vei fi numit, Reparatorul breșei, Restauratorul căilor în care să locuiască.” 

Nu ar fi frumos? Tot ce trebuie să facem este să-i le eliberăm și să-i scoatem afară? Ai cea mai 

mică idee cum, pentru a face asta? Noi o facem. Și funcționează. 

 



DE CE TREBUIE SĂ TRATĂM CU EL? 

Ei bine, ar trebui să fi gustat până acum despre ce e vorba, dar sunt mai multe pentru asta. Nu 

este doar faptul că un filtru de tată te poate lega / priva pe mai departe de a primi vindecare sau 

eliberare pentru că nu crezi că Tata te va ajuta într-un moment de nevoie, este ceva mult mai 

profund. În capitolul Studii de caz încerc să ilustrez doar câteva dintre diferitele arome sau fațete 

și efecte posibile ale acestui lucru. Dar unul dintre lucrurile cu adevărat critice la care să ne 

gândim este avertismentul lui Isus că s-ar putea să nu moștenim Împărăția lui Dumnezeu dacă nu 

venim la El ca un copil mic. Și nu cred că a veni la El ca un suspicios, cinic, abuzat, înfricoșat, 

nu e ok, ci ca un  copil mic este ceea ce El avea în minte. 

Matei 18:1-6 – „În același timp, discipolii au venit la Isus, spunând: Cine este cel mai mare în 

împărăția cerului? Și Isus a chemat la el un copilaș și l-a pus în mijlocul lor, Și a zis: Adevărat vă 

spun: Dacă nu vă întoarceți și nu deveniți precum copilașii, nicidecum nu veți intra în împărăția 

cerului. De aceea oricine se va umili ca acest copilaș, acela este cel mai mare în împărăția 

cerului. Și oricine va primi un astfel de copilaș în numele meu, pe mine mă primește. Dar oricine 

va poticni pe unul dintre acești micuți care cred în mine, ar fi mai bine pentru el să i se atârne de 

gât o piatră de moară și să fie înecat în adâncul mării.” (Biblia Fidela) 

Marcu 10:15 – „Adevărat vă spun: Oricine nu va primi împărăția lui Dumnezeu ca un copilaș, 

nicidecum nu va intra în ea.” 

Luca 18:17 – „Adevărat vă spun: Oricine nu va primi împărăția lui Dumnezeu ca un copilaș, 

nicidecum nu va intra în ea.” 

Și nu cred că glumește. Să o repeți în trei Evanghelii diferite pare că ar putea fi important. Știu că 

atunci când Domnul mă rafina, mă punea să pun/ să scot tot felul de lucruri. Trebuie să scad 

pentru ca El să crească. El spune că trupul nostru trebuie să fie răstignit zilnic. L-aș ruga să mă 

„omoare pe mine” de tot, să mă scoată complet afară, să nu mai lase nimic, ci să fie numai 

Hristos în mine. Lasă-mă să fiu o păpușă de carne fără nimic din mine. 

El a spus:  “NU.  Te iubesc. Te-am făcut special. Nu o să vă ucid pe toți.” 

„Ei bine, Doamne, ești sigur că omori o mare parte din mine pentru că mă iubești atât de mult! 

Ce va rămâne când vei fi terminat de ucis totul?” 

El a spus: „Voi ucide tot ce are mai mult de aproximativ șase ani. Tot ce am nevoie de la tine 

este (când afirmația ta va fi adevărată): „Tatăl meu din ceruri îl poate învinge pe tatăl meu de 

pe pământ.”    

(Nota red.: Ioan 8:44 – „Voi sunteți din tatăl vostru diavolul, și poftele tatălui vostru voiți să 

faceți. El a fost ucigaș de la început și nu a stat în adevăr, pentru că nu este adevăr în el. Când 

vorbește o minciună, vorbește din ale lui, fiindcă este mincinos și tatăl minciunii.”) 

Și El a făcut-o destul de bine. Și sunt recunoscător. Tot ce are nevoie de la noi este credința ca a 

unui copil. Genul ăsta de credință ca al lui David pentru a-l bate pe  Goliat, care doar ȘTIA 

(cunoștea) că Tata i-a asigurat spatele.  



Pe parcurs, El a trebuit să se ocupe de propriul meu tată filtru pe care eu nu știam că-l am. (Mai 

multe despre asta în Studii de caz.) 

Nu este doar faptul că acest lucru ne împiedică să primim tot ceea ce ni se cuvine ca moștenitori 

comuni - în cele din urmă, ar fi umanist, un motiv hedonist, egoist pentru a face față la asta. Nu, 

nu este atât de simplu. Cel mai mare motiv pentru a face ceva în acest sens este că El este un 

Tată care te iubește cu disperare, dorește să te tragă în poală, să te sărute, și să vină pentru tine. 

El vrea să-și dovedească dragostea Sa pentru tine și vrea să te bazezi pe El. 

Cel  mai bun motiv pentru a face față acestui lucru și a scăpa de acest filtru este pentru că Îl 

întristează pe Dumnezeu în fiecare secundă când NU Îl ținem în brațele noastre, ci la distanță, 

pentru că credem că El este ca acel tip sau un tată rău. Credem că El nu este gata să ne prindă (să 

nu cădem), că El este un judecător furios, răzbunător, un induvid instabil. Sau credem faptul că 

El este atât de important și atât de ocupat încât nu ar trebui să-L deranjam și este suficient să știm 

că El este acolo undeva. Sau că El este doar pentru urgențe, când mașina se defectează sau avem 

nevoie de cauțiune sau ceva de genul ăsta. Sau, dimpotrivă, că El este atât de mic încât suntem 

mai deștepți decât El și oricare ar fi planurile Lui, le putem îmbunătăți pentru că suntem în 

cunoștință de nevoile noastre. 

Lucrul corect nu este să-l scoți din cale, pentru că asta este o minciună. Este o minciună pe care 

am crezut-o și am repetat-o. Și toți mincinoșii vor arde în iad, în iazul de foc cu abominații și 

criminalii și hoții și restul răufăcătorilor, cu toți mincinoșii (Apocalipsa 21:8). De ce ai vrea să ții 

o minciună? Frica de Domnul este începutul înțelepciunii. Asta nu înseamnă teroare față de 

Domnul, asta înseamnă evlavie (loialitate) și venerație pentru cine El este cu adevărat, pentru cât 

de mare este și încă te iubește, mai mult decât ai putea tu crede că El o face. 

Înțelegeți că o parte a mesajului Împărtășaniei este că Isus a intrat într-un legământ cu sânge, a 

devenit sânge, frate cu noi. Asta înseamnă că atunci când satul tău va fi atacat, satul Meu va veni 

în ajutor. Că toți războinicii Mei și tot poporul Meu este poporul tău. Că orice am Eu îți stă la 

dispoziție și suntem legați pe viață. De fiecare dată când iei Împărtășania, este o reînnoire a 

jurământului tău de sânge că El și-ar vărsat sângele pentru tine și se așteaptă să-ți verși și tu 

sângele pentru El, dacă va fi necesar. 

De ce ar fi Regele Universului, creatorul tuturor lucrurilor, care mișcă stelele, singurul Său Fiu 

să-ți ofere toate lucrurile Sale, când nu ai nimic?! Ce fel de alianță strategică este aceasta? Satul 

tău chiar va merge să-L aperi? Chiar ai ceva? Cum are aceasta sens? De ce ar face El un astfel de 

contract cu cineva care nu are nimic? Cât de dezordonată poate fi o afacere? Despre asta este 

iubirea lui Dumnezeu. Și asta a oferit Isus și e ceea ce primim noi ca moștenitori împreună cu 

Hristos.  

Aceasta este ceea ce NU accesăm pentru că nu putem înțelege, că suntem prea obsedați de micile 

plăceri și tentații false de pe această minge plină de noroi și urâtă, a unei planete temporare. 

Odată făceam un studiu biblic în parc. Am pus totul la punct și i-am pus o întrebare Domnului. 

Acum, de obicei, întreb doar (în capul meu) ce vrea Domnul să fac și îi las pe ei să stabilească 



cine îmi va răspunde. I-am auzit pe toți trei – Tatăl, Fiul și Duhul Sfânt – și știu că sunt trei, dar 

sunt una. 

Acesta nu este locul pentru o discuție despre Treime, dar știu că penticostalii unitarieni care spun 

că Isus este Tatăl, Fiul și Duhul Sfânt, greșesc. Și știu că oamenii care par să se închine Duhului 

Sfânt, greșesc. Și știu că Fiul a venit să aducă toată slava și cinstea Tatălui. El a venit să fie 

Scara lui Iacov pentru a ne lega de Tatăl Dumnezeu, nu pentru ca noi să trăim pe scară. 

Oricum, i-am pus o întrebare Domnului. Și L-am auzit pe Isus răspunzându-mi și El a spus: „Nu 

te pot ajuta cu asta. Va trebui să-l întrebi pe Tatăl nostru.” 

Ei bine, tocmai m-am oprit pe loc! Vreau să spun, știu toate versetele despre moștenitori în 

comun și despre așezarea pe tronul lui Isus în timp ce El stă pe tronul Tatălui și toate celelalte, 

dar nu am fost niciodată față în față cu realitatea lui Isus Hristos, Prințul Păcii, Cel Nepătat, 

Mielul lui Dumnezeu, Leul lui Iuda, spunându-mi: „Tatăl nostru”! Nici măcar nu-mi amintesc 

care era întrebarea, am stat acolo cu capul învârtit: „O, omule! Tatăl meu, Tatăl Lui, Tatăl 

nostru! Oh! Wow! Comoștenitori, timp egal, iubesc toți copiii la fel. Zowie!” (Cred că am spus 

de fapt, „Zowie.” Atât de departe am fost.) 

Ai vreo idee despre asta? Ai idee ce înseamnă să fii total copleșit de tot ce vine spre tine și să 

strigi: „Tati! Te rog ajuta-mă!" Creatorului Atotputernic a Toate Lucrurile? Mă rog să o primiți. 

Mă rog ca această carte să facă ceva pentru inima ta pentru a o face să se cufunde și să rămână 

acolo pentru totdeauna. Nu poți merge direct cu El fără a-i permite Lui să fie Tată pentru tine, în 

orice fel vrea EL să fie Tată pentru tine. Poate ai nevoie de o palmă – El știe cel mai bine. Poate 

ai nevoie de o îmbrățișare – El știe cel mai bine. 

Vă pot spune asta. Viața mea este incredibil de grea. Oamenii care locuiesc aici cu noi vă pot 

spune că nu cunosc pe nimeni care ar putea face ceea ce fac eu și să facă față tuturor lucrurilor cu 

care mă descurc. Din toate punctele de vedere, ar fi trebuit să am o cădere mentală cu mult timp 

în urmă! Nivelul luptei spirituale, ura crudă din partea oamenilor, trădarea, problemele cu banii, 

ca să nu mai vorbim de nevoile zilnice de adăpostire a 50-70 de persoane și hrănirea a 5.000 pe 

lună. 

Oameni care vin la mine pentru că cineva i-a folosit sosul Worcestershire din frigider fără 

permisiune, oameni având accidente în duba misiunii, conflicte cu colegii de cameră, lupte de 

zonare cu orașul și multe altele. Pot să vă spun că sunt de multe ori cazuri când Tatăl m-a tras în 

poală și m-a frecat pe cap și mi-a șoptit lucruri dulci, m-a ținut în brațe și a fost la fel de real ca 

această carte. La fel de real ca orice știu că este real. I-am simțit mâna pe umărul meu. L-am 

simțit frecându-mă pe cap și ștergându-mi lacrimile. Fără ca El să fie Tatăl pe care-L știu că este 

pentru mine, niciodată n-aș putea supraviețui la tot ceea ce sunt chemat să fac. 

Și abia incep!! Mai sunt atât de multe de făcut! 

Dacă nu este suficient, că trebuie să te ocupi de asta, pentru că nu te vindeci sau nu ești 

binecuvântat; dacă nu este suficient că trebuie să te ocupi de asta, este pentru că este o minciună; 

apoi ocupă-te de asta pentru că El te iubește, te-a cunoscut din pântecele mamei tale, te-a 

proiectat dinainte de crearea universului, L-a trimis pe singurul Său Fiu să moară pentru tine, 



astfel încât să poți fi împăcat cu El - și vrea cu disperare să se apropie de tine, să te îmbrățișeze și 

să te umple cu El, să te legene tandru, și să aibă grijă de toate problemele tale. 

Chiar și Biblia spune așa. Ceea ce vrea El de la tine este foarte simplu. (Cu aldine.) 

Psalmul 50: 1-23 – „Dumnezeul cel puternic, DOMNUL, a vorbit și a chemat pământul de la 

răsăritul soarelui până la apusul lui. Dumnezeu a strălucit din Sion, desăvârșirea frumuseții. 

Dumnezeul nostru va veni și nu va tăcea, un foc va mistui înaintea lui și va fi o mare furtună 

împrejurul lui. De sus va striga către ceruri și către pământ, ca să judece pe poporul său. 

„Strângeți pe sfinții mei la mine; cei ce au făcut un legământ cu mine prin sacrificiu.” 

Şi cerurile vor vesti dreptatea Lui, căci Dumnezeu însuşi este judecător. Selah. 

„Ascultă poporul meu și voi vorbi; ascultă Israel și voi aduce mărturie împotriva ta: Eu sunt 

Dumnezeu, chiar Dumnezeul tău. Nu te voi mustra pentru sacrificiile tale, sau pentru ofrandele 

tale arse, ce au fost continuu înaintea mea. Nu voi lua niciun taur din casa ta, nici țapi din 

staulele tale. Căci fiecare animal al pădurii este al meu și vitele de pe o mie de dealuri. Cunosc 

toate păsările munților; și fiarele sălbatice ale câmpului sunt ale mele. Dacă aș fi flămând, nu ți-

aș spune ție: fiindcă lumea și plinătatea ei este a mea. Voi mânca eu carnea taurilor, sau voi bea 

sângele țapilor?” 

 Oferă mulțumiri lui Dumnezeu; și împlinește-ți promisiunile față de Cel Preaînalt, Și 

cheamă-mă în ziua tulburării, eu te voi elibera și tu mă vei glorifica. 

Dar celui stricat, Dumnezeu îi spune: Ce ai tu ca să faci cunoscute statutele mele, sau să iei 

legământul meu în gura ta? Văzând că urăști instruirea și arunci cuvintele mele înapoia ta. Când 

ai văzut un hoț, te-ai învoit cu el și ai fost părtaș cu adulterii. Îți dai gura la rău și limba ta urzește 

înșelătorie. Șezi și vorbești împotriva fratelui tău; defăimezi pe fiul mamei tale.  

Ai făcut acestea iar eu am tăcut; te-ai gândit că am fost întru totul ca tine, dar te voi mustra și voi 

pune lucrurile în ordine înaintea ochilor tăi. 

Acum luați aminte la aceasta, voi, care uitați pe Dumnezeu, ca să nu vă sfâșii și să nu fie nimeni 

să vă elibereze. Oricine oferă laudă mă glorifică; și celui ce își rânduiește purtarea îi voi arăta 

salvarea lui Dumnezeu.” 

Sunt atât de multe promisiuni frumoase, atât de multe locuri în care poți vedea clar ce tată dulce, 

răbdător și iubitor este El cu adevărat. Lasă-mă să-ți mai dau câteva motive. 

Luca 15:11-31 – „Și a spus: Un anumit om avea doi fii; și cel mai tânăr dintre ei a spus tatălui: 

Tată, dă-mi partea de avere ce îmi revine. Iar tatăl le-a împărțit avutul său. Și nu după multe zile, 

cel mai tânăr fiu a adunat totul și a călătorit într-o țară îndepărtată și acolo și-a risipit averea, 

trăind destrăbălat. 

Și după ce a cheltuit totul, a venit o foamete mare în acea țară; și el a început să ducă lipsă. Și s-a 

dus și s-a alipit de un cetățean al acelei țări; iar acela l-a trimis pe câmpurile lui să pască porci. Și 

ar fi dorit să își umple pântecele cu roșcovele pe care le mâncau porcii; dar nimeni nu îi dădea. 



Și când și-a venit în fire, a spus: Câți angajați ai tatălui meu au pâine din abundență iar eu pier de 

foame! Mă voi scula și voi merge la tatăl meu și îi voi spune: Tată, am păcătuit împotriva cerului 

și înaintea ta, Și nu mai sunt demn să fiu chemat fiul tău; fă-mă ca pe unul dintre angajații tăi. 

Și s-a sculat și a venit la tatăl său. Dar pe când era el încă foarte departe, tatăl său l-a văzut și i s-

a făcut milă și a alergat și a căzut pe gâtul lui și l-a sărutat. 

Iar fiul i-a spus: Tată, am păcătuit împotriva cerului și înaintea ta și nu mai sunt demn să fiu 

chemat fiul tău. Dar tatăl le-a spus robilor săi: Aduceți cea mai bună robă și îmbrăcați-l; și puneți 

un inel pe mâna lui și sandale în picioare; Și aduceți aici vițelul îngrășat și tăiați-l; și să mâncăm 

și să ne veselim; Pentru că acest fiu al meu era mort și este iarăși viu; și a fost pierdut și este 

găsit. Și au început să se veselească. 

Dar fiul lui mai mare era în câmp; și pe când venea și se apropia de casă, a auzit muzică și 

dansuri. Și a chemat pe unul dintre servitori și a întrebat ce înseamnă acestea. 

Iar el i-a spus: Fratele tău a venit; iar tatăl tău a tăiat vițelul îngrășat pentru că l-a primit sănătos 

și teafăr. Dar el s-a mâniat și a refuzat să intre; de aceea tatăl său, ieșind, îl ruga să intre. 

Dar el, răspunzând, i-a zis tatălui său: Iată, de acești mulți ani te servesc, nici nu ți-am încălcat 

porunca niciodată; și totuși, mie niciodată nu mi-ai dat un ied să mă veselesc cu prietenii mei; 

Dar când a sosit acest fiu al tău, care ți-a mâncat bunurile cu curvele, ai tăiat pentru el vițelul 

îngrășat. 

Iar el i-a spus: Fiule, tu ești întotdeauna cu mine și tot ce am este al tău.”  

Pot să încerc o clipă să vă explic cât de radicală este această poveste? Aceasta face parte dintr-o 

serie de pilde care încep cu: „Împărăția lui Dumnezeu este ca...” Acestea sunt eforturi de a 

explica oamenilor cum este Tatăl Dumnezeu și de ce se merită să dobândești Împărăția Sa. 

Această poveste se adresează cărturarilor și fariseilor, liderilor religioși, cunoscuți pentru opiniile 

lor ultraconservatoare, fundamentaliste (și duritatea inimii lor). Trebuie să înțelegeți că legea 

evreiască spune că, dacă un fiu este rebel și bețiv, ar trebui să-l ucideți cu pietre!  

Deuteronom 21:18-21 – „Dacă un om are un fiu îndărătnic și răzvrătit, care nu va asculta de 

vocea tatălui său, sau vocea mamei sale, și când ei îl ceartă, nu le dă ascultare, atunci tatăl său și 

mama sa să îl apuce și să îl scoată la bătrânii cetății sale și la poarta locului său.  

Și să spună bătrânilor cetății sale: „Acest fiu al nostru este îndărătnic și răzvrătit, nu ascultă de 

vocea noastră; este un lacom și un bețiv.” Și toți oamenii cetății sale să îl ucidă cu pietre, ca să 

moară, astfel să îndepărtezi răul din mijlocul vostru și tot Israelul să audă și să se teamă.” 

Acum, în această poveste, fiul merge la tată și îi spune: „Aș vrea să fii mort. Îmi vreau 

moștenirea acum!” Așa că imediat, i-ai vedea pe acești farisei năpădiți de ideea ca un fiu să 

vorbească așa cu un tată! Apoi Isus continuă și le spune că tatăl îi dă partea lui din toate! Ei bine, 

asta este pur și simplu nemai auzit! Apoi, acest puști evreu intră într-o țară a neamurilor și 

irosește toți banii pe curve și destrăbălare! 



OK, acum Isus chiar apasă  pe butoane. Dacă crezi că avem o problemă de relații rasiale în 

Statele Unite, NU ai idee cum era pe vremea lui Isus. Evreii i-au urât pe neamuri ca nimic din ce 

am văzut vreodată. Dacă te-a atins umbra unui neam, erai necurat. Dacă un neam a băut dintr-o 

ceașcă a ta, nu era nicio modalitate de a o curăța suficient, trebuia doar să o distrugi. Erau 

murdari, dezgustători, păgâni, mâncători de porci care ar trebui să iasă din Israel sau să moară. 

Chiar și samaritenii – care erau ca  și verii lor– erau urâți pentru că nu erau suficient de puri! 

Acum, acest copil i-a luat averea tatălui și o irosește curvind cu neamurile. Mulțimea care îl 

ascultă pe Isus ar fi revoltată! (Este un povestitor destul de captivant.) 

Acum povestea devine interesantă. O foamete lovește acel pământ urât al neamurilor (Ura!). Iar 

puștiul rămâne fără bani și nimeni nu-l va ajuta (Ura!). Așa că mai departe se angajează la un 

bărbat care îl pune să hrănească porcii (Așa e drept! O slujire corectă pentru el!). Aproape îi poți 

vedea pe farisei rânjind despre dreptatea lui Dumnezeu asupra acestui copil. Evreii nu ar permite 

porcii nicăieri în apropierea lor. Ei nu mănâncă porci, nu cresc porci, nu se ating de porci și nu 

plac pe nimeni care o face. Și iată că acest copil moare de foame și trebuie să mănânce știuleții 

de porumb și chestii pe care nici măcar porcii nu le vor mânca! Fariseii sunt practic radicali față 

de porci! 

Atunci tânărul își dă seama că până și slujitorii tatălui său mănâncă mai bine. 

Poate ar trebui să meargă acasă, să se arunce în mila tatălui său și să se ofere să fie angajat. Așa 

că se îndreaptă spre casă. Cât încă este departe, Tatăl îl vede coborând pe drum, și aleargă la el, 

se aruncă peste el și îl îmbrățișează și îl sărută! În acest moment, fariseii sunt, probabil, ei înșiși 

bulversați. Cine ar face asta? 

Fiul spune una dintre cele mai simple mărturisiri pure din Biblie: „Tată, am păcătuit împotriva 

cerului și înaintea Ta și nu mai sunt vrednic să fiu numit fiul tău.”. Cam asta acoperă totul, nu-

i așa? Cine dintre voi este cu adevărat vrednic să fie numit fiul lui Dumnezeu? Doar Isus. Să 

începi cu o astfel de mărturisire este întotdeauna un început bun. 

Băiatul ăsta avea câteva așteptări de la tatăl său. Îl cunoștea suficient de bine încât să știe că nu 

va fi lapidat pentru că și-a cerut moștenirea. Asta spune ceva despre tata. Știa că probabil tatăl lui 

îl va lăsa cel puțin să rămână angajat – asta e ceva. Dar undeva probabil a crezut, de asemenea, 

că tata era un prost, un om bun de nimic, un voluntar și că gluma era „acolo undeva”. 

Dar sunt destul de sigur că nu se aștepta la asta. Tatăl său se aruncă asupra băiețelului stricat, le 

spune slujitorilor să-l îmbrace în haine și pantofi și să-i pună pe deget un inel (semn de autoritate 

și de fiu), să taie cel mai bun vițel și să se pregătească de petrecere. Acest lucru probabil a apăsat 

toate butoanelor fariseilor! Aproape că le poți vedea fălcile atârnând deschise. Dar apoi Isus le 

dublează și le împinge direct în ochi. 

Pentru că acasă tot timpul era fratele mai mare, care își făcea datoria, fiind religios în munca lui, 

slujind ca un fiu bun. Dar este supărător că acest împuțit de stricat, acest frățior risipitor, egoist, 

păcătos, a distrus averea familiei și nu a fost aici să ajute la fermă și Tatăl se bucură de asta! 

(Vedeți că luându-l înapoi ca fiu, Tatăl îi recunoaște drepturile de moștenire și-i șterge paguba 

neroziei sale, așa că acum moșia rămasă va fi împărțită din nou între cei doi frați!) 



Acesta este un atac frontal direct asupra fariseilor și asupra atitudinii lor pline de bucurie și 

rezistență de a-l vedea pe Hristos venind pentru păcătoși, atunci când fariseii au fost acolo tot 

timpul făcând „lucrul corect”. 

Isus încearcă să le arate cum este dragostea Tatălui, cât de milostiv e El, cât de iertător – și cum 

cei care credeau că se supun, nu sunt nici curați, pentru că au făcut-o cu o inimă greșită și sunt 

supărați de voia Tatălui. Cine ești tu să ceri ca EL să facă lucrurile în felul TĂU? 

Sper să ajung la tine aici. Dacă nu Îl vezi pe Dumnezeu pentru deplinătatea a ceea ce este El, 

atunci te afli într-un teritoriu străin, hrănind porcii – într-o măsură sau alta. Nimic nu se compară 

cu a avea o relație corectă cu Tatăl Dumnezeu. Autorul C. S. Lewis a spus că toți avem un „vid 

în formă de Dumnezeu” pe care nimic altceva nu îl poate umple [a spus asta mai înainte și 

Blaise Pascal, matematician și filosof francez].  

Ei bine, nu sunt de acord cu el cu privire la o grămadă de lucruri – și nu sunt de acord cu el nici 

în privința asta.  Cred că toți avem un „vid în formă de Dumnezeu”. Nu cred că este suficient să 

umplem acel vid cu o Divinitate. Atât de mulți oameni sunt disperați pentru că ei tânjesc după o 

relație, corectă, cu un Tată Ceresc.  

Pot să vă spun asta. Știu doar că nu-mi pasă dacă este o autostradă cu zece benzi cu camioane 

care merg cu 90 de mile pe oră, știu că știu că știu că dacă cobor de pe bordură, dacă țin mâna 

Tatălui meu Ceresc, eu voi ajunge în siguranță pe partea cealaltă în traversare. Nu obișnuiam să 

mă simt așa, dar L-am rugat să-mi arate Cine este El, și El mi-a răspuns. 

Este un Tată grozav, care se împrietenește cu mine, care mă disciplinează uneori, care mă 

binecuvântează, care mă protejează, care îmi ghidează căile și care mă iubește mai mult decât pot 

explica cuiva. S-a sacrificat pentru mine în moduri în care nici măcar nu pot să-mi descrețesc 

(netezesc)  fruntea capului.  

Mi-aș dori să-L poți cunoaște așa – și chiar mai mult. Mă rog să o faci. Știu că El vrea asta 

pentru tine. Este disperat să intre și să te îmbrățișeze și să repare totul. Îl vei lăsa? 

 

Pe cine ai prefera să asculți? 

TU spui: este imposibil. 

DUMNEZEU spune: Toate lucrurile sunt posibile. (Luca 18:27) 

TU spui: sunt epuizat. 

DUMNEZEU spune: Îți voi da odihna. (Matei 11:28-30) 

TU spui: nu pot. 

DUMNEZEU spune: Sunt în stare. (II Corinteni 9:8) 

TU spui: Nu merită. 



DUMNEZEU spune: Va merita. (Romani 8:28) 

TU spui: Nimeni nu mă iubește. 

DUMNEZEU spune: Te iubesc. (Ioan 3:16 și Ioan 13:34) 

TU spui: nu pot continua. 

DUMNEZEU spune: Harul Meu este suficient pentru tine. (II Corinteni 12:9 și Psalmul 91:15) 

TU spui: nu stiu ce sa fac. 

DUMNEZEU spune: Îți voi îndrepta pașii. (Proverbe 3:5-6) 

TU spui: nu pot. 

DUMNEZEU spune: Poți face toate lucrurile. (Filipeni 4:13) 

TU spui: Nu mă poți ierta. 

DUMNEZEU spune: Te iert (I Ioan 1:9 și Romani 8:1) 

TU spui: nu am destulă credință. 

DUMNEZEU spune: Le-am dat tuturor o măsură de credință. (Romani 12:3) 

TU spui: nu sunt suficient de inteligent. 

DUMNEZEU spune: Îți voi da înțelepciune. (I Corinteni 1:30) 

TU spui: nu pot supraviețui. 

DUMNEZEU spune: Îți voi asigura toate nevoile. (Filipeni 4:19) 

TU spui: mi-e frică. 

DUMNEZEU spune: Nu ți-am dat un spirit de frică. (II Tim. 1:7) 

TU spui: Sunt îngrijorat. 

DUMNEZEU spune: Aruncă toate grijile tale asupra Mea. (I Petru 5:7) 

TU spui: Mă simt singur. 

Dumnezeu spune: Niciodată nu te voi părăsi. (Evrei 13:5) 

TU spui: Sunt în pericol. 

DUMNEZEU spune: Te voi feri de rău. (Psalmul 121:7) 

TU spui: Nu cred că Dumnezeu mă aude. 

DUMNEZEU spune: înainte ca să Mă chemi, îți voi răspunde; și în timp ce încă vorbești, eu voi 

auzi.  (Isaia 65:24) 

TU spui: Cred că Dumnezeu este gata să mă prindă. 



DUMNEZEU spune: Doresc să fiu milostiv cu tine. (Isaia 30:18) 

TU spui: Cred că Dumnezeu a renunțat la mine. 

DUMNEZEU spune: Te-am răscumpărat. Esti al Meu. (Isaia 43:1) 

TU spui: Nu sunt sigur că sunt mântuit. 

DUMNEZEU spune: Cine crede are viața veșnică. (Ioan 6:47) 

 

STUDII DE CAZ 

Cel mai evident filtru pentru tată ar fi cel în care o persoană a crescut fără tată, așa că practic nu 

are nicio relație cu Dumnezeu. OK, poate El este acolo undeva, dar atât de departe că nu face 

nicio diferență. Acest tip de persoană se va baza de obicei pe el însuși și va face prea multe în 

propriile puteri. 

Studiu de caz 1 – Doug (Eu) – Mai inteligent decât Dumnezeu. 

 În toate celelalte studii de caz, am schimbat numele și detaliile personale pentru a nu încălca 

nicio confidențialitate. Dar acesta este despre mine. Acesta este efortul meu de a fi transparent și 

de a vă arăta cât de subtil poate fi acest lucru. Dacă ai citit cartea cu atenție și ai avea vreun fel 

de reținere, îți vei aminti că am spus la prima pagină că am fost de două ori mai deștept decât 

tatăl meu pământean. Ei bine, nu am vrut să spun asta ca o hiperbolă. Am știut când aveam 13 

ani că sunt mai deștept decât el. 

Și nu vreau să spun că  un adolescent inteligent, sigur de el ar prinde lumea de coadă într-un fel. 

Vreau să vă spun că, pe când eram în clasa a VIII-a, tata scria o carte pe care o voi edita într-un 

fel pentru el, la rezultatele unui test, citind texte de seminar. Nu conta 12:00 clipind pe VCR cu 

care nu avea idee ce să facă. Era un fel de știre că puteam să mă descurc destul de bine cu orice. 

Întotdeauna au fost oameni care veneau la mine pentru sfaturi și îmi mulțumeau pentru 

înțelepciunea pe care o aveam. 

De altfel, tatăl meu (Bob), mi-a comentat recent un incident ciudat care a rămas mereu cu el. 

Aveam vreo 13 ani și a primit un telefon de la o femeie adultă care întreba de mine. Am stat pe 

hol (pe vremea când telefoanele nu erau fără fir, telefon poziționat fix într-un loc anume din 

casă). Și am vorbit cu ea timp de peste o oră. Când am terminat de vorbit, el a spus: „Cine a fost 

aceea?” Am spus: „Oh, asta a fost doamna Stone, profesoara mea de engleză”. „Ai probleme la 

școală?” a spus el. „Oh, nu”, i-am răspuns cu dezinvoltură, „ea doar trece printr-un divorț și avea 

nevoie de cineva cu care să vorbească.” 

 Nu m-am gândit la nimic, dar, în calitate de pastor și consilier, i-a uimit mintea ca o femeie de 

40 de ani mă va suna pentru un sfat! 

Ei bine, asta a crescut și a tot crescut de-a lungul anilor. Ceva s-a întâmplat în ziua în care tata și 

cu mine ne luptam în curtea din față pentru a zecea oară și mi-am dat seama cum să-l bat. Ceva 



moare înăuntru când un copil află că tata nu este indestructibil cum credeau el. Nu ne-am mai 

luptat niciodată după aceea. 

În 2005, la magazinul meu de mobilă, când Dumnezeu trimitea oameni la slujire și ne vorbea 

despre demoni și despre filtru de tată și tot felul de lucruri, cu toții încercam să navigăm cum să 

fim Biserica și să renunțăm la asta. Am tot auzit de la Domnul care era planul Său, apoi l-am 

editat, am făcut unele îmbunătățiri și îl puneam în aplicare. Și mergea rău.  

Un frate m-a iubit suficient de mult încât să se ridice în față și să spună cu îndrăzneală: „Sunt 

sătul că Dumnezeu ne spune să facem ceva, iar tu faci mici ajustări și oamenii sunt răniți”. 

 „Eu nu fac asta.” 

„Da, vrei. Cred că ai un filtru pentru tată.” 

„Nu am un filtru pentru tată”, am scâncit. 

„De câte ori te-am auzit spunându-le oamenilor că ai fost mai inteligent decât tatăl pământesc?  

Cred că crezi că ești mai inteligent decât Dumnezeu.” 

"Nu, eu nu." răspund timid. 

„Ai vrea să taci, și să-L întrebi pe Dumnezeu?” a replicat el. 

„Uh, Doamne? Am un filtru pentru tată, și cred că sunt mai inteligent decât Tine.” Mă rog cu 

teamă. 

"Da. Da”, a venit răspunsul instantaneu (și total credibil) din partea Atotputernicului. 

"OH!! În nici un caz!! Ce naiba!! E atât de groaznic! Într-adevăr! Cum? Este ca Antihrist în 

extrem! Că aș crede serios că sunt mai deștept decât Tine?! Oh, Doamne, asta e oribil! Îmi pare 

atât de rău! Te rog să mă ierţi! Înțeleg. Am facut asta. Recunosc. Te rog zdrobește-l. Eu sunt mic, 

tu ești mare, sunt o lăcustă. Îmi pare rău că m-am gândit vreodată că aș putea îmbunătăți 

planurile Tale. Te rog, elimină-mă și ignora orice sugestie pe care o fac.” Și a urmat ceva plâns 

bun. 

Vezi? Există tot felul de moduri de a-L pune pe Tatăl Atotputernic într-o cutie. Fără să știu că am 

făcut-o, L-am pus într-o cutie în formă de Earth Dad (Tată Pământesc) – o cutie care mi-a 

permis să mă simt superior lui Dumnezeu. Jalnic. 

Realitatea este că nu contează ce Om, indiferent cât de bun, deștept sau iubitor, îl folosești ca 

model pentru acea cutie – va fi întotdeauna prea mic. Așa că l-am rugat pe Dumnezeu să mă 

învețe cum să nu mai încerc să-L ajut. Și, deși există încă unele lupte ocazionale împotriva 

trupului meu (sau a creierului) care vrea să-L ajute, în cea mai mare parte, fac o treabă destul de 

bună, acum, lăsându-L să conducă lucrurile în felul Lui - și nu este așa cum aș face eu vreodată! 

Dar totul merge mult mai bine până la urmă. 

 

Studiu de caz 2 – Jennifer – Fără frică de Domnul 



Pot fi toate arome diferite. O soră pe care am sfătuit-o (consiliat-o) avea cel mai mic copil de opt 

ani, cu șapte frați mai mari. A fost prințesa familiei, a obținut întotdeauna ceea ce și-a dorit. L-a 

legat pe tatăl ei de degetul ei mic. A fost mereu răsfățată, el nu a ridicat niciodată o mână spre ea, 

nu i-a spus niciodată un cuvânt dur. Ea nu a putut să-și dea seama de frica de Domnul. Ea L-a 

înțeles pe Avva Tată, că El mă împinge pe leagăn foarte bine, mă sărută aievea – dar nu putea să 

aibă o relație completă cu Tatăl Dumnezeu pentru că nu înțelegea mânia și dreptatea. Ea credea 

doar că orice i-ar cere, ea ar trebui să primească.  

Apoi ea ajunge în această situație ciudată de disonanță pentru că uneori îi cere lucruri Tatălui, nu 

le primește și nu știe deloc cum să proceseze - pentru că tata îți dă tot ce vrei. Când există boală 

sau suferință sau moarte în familie, ea nu o poate procesa, pentru că Dumnezeu nu este așa, 

Dumnezeu nu ar face asta. Ei bine, da, El este. Dumnezeu este iubire? Da. El este și dreptate. El 

trebuie să fie amândouă. Nu există iubire dacă nu există dreptate. Trebuie să existe o pedeapsă, 

trebuie să existe o recompensă. 

Dacă decizi că Dumnezeu este dragoste, Dumnezeu nu este supărat pe nimeni, Dumnezeu doar te 

iubește, că El nu te va disciplina niciodată, că El este doar moale și pufos, atunci ai acolo un 

Dumnezeu cu totul unilateral căruia i te închini și poate că nu este deloc adevăratul Dumnezeu – 

pentru că El este mult mai mare decât atât, mult mai complicat. 

 

Studiu de caz 3 – Edith – Tata doar te folosește. 

Una dintre cele mai dramatice (sau mai triste) ședințe de consiliere pe care le-am avut a fost cu o 

soră de 70 de ani. În ciuda faptului că a fost căsătorită timp de 50 de ani, nu a avut niciodată un 

bărbat care să-i spună cu adevărat că este valoroasă, iubită și de care are nevoie. Soțul ei era rece 

și distant și la asta se aștepta – de fapt, mai probabil, pentru că l-a ținut la distanță din cauza 

filtrelor ei. 

Ea a slujit Domnului toată viața ei. Fusese misionar, director muzical, profesor de școală 

duminicală și multe altele. Ea l-a iubit pe Dumnezeu și L-a slujit – din frică crudă și goală. 

Știam că are o mulțime de lucruri care o leagă, dar Domnul nu mi-a permis să mă adresez 

niciunuia dintre ele înainte de a avea de-a face cu Filtrul Tată. Așa că o rog să-mi spună despre 

tatăl ei. Ei bine, se dovedește că a fost un francmason la un nivel foarte înalt (și nu am timp să 

vorbesc despre toate pericolele spirituale ale francmasoneriei aici, dar să știi că asta va aduce 

blesteme generaționale asupra familiei tale și practic este închinarea lui Satan). 

Peste drum de ei, era o vrăjitoare practicantă care îi promisese tatălui ei că recoltele de la ferma 

lui vor crește bine dacă și-ar aduce singura fiică la ea din când în când. Apoi această vrăjitoare 

(albă/neagră, nu e nicio diferență, fie că ești pentru Isus, fie că ești de cealaltă parte) o hipnotiza 

în timp ce se uita prin flacăra unei lumânări, își scotea hainele, o punea pe o lespede de piatră, 

făcea ceremonii și-i făcea tot felul de lucruri. Își amintește de anii de la începutul adolescenței, că 

a coborât la casa vrăjitoarei, deși multe dintre detalii sunt neclare.  



Până în ziua aceea, de fiecare dată când închidea ochii, încă mai putea vedea acea vrăjitoare care 

se uita la ea prin acea lumânare. În timp ce ea vorbește, totul în mine vrea să întindă mâna la 

timp și să-l apuce pe acest tată al ei de gât și să-l scuture ca pe o păpușă de cârpă. 

Își iubea tatăl și nu voia să audă că era un bărbat rău. Ea a rămas blocată în modul ăsta: „Tata 

este Superman”,  și a crezut pe deplin că era doar vina ei sau ceva ce trebuia făcut și el avea 

dreptate. Tot ce-l pot auzi pe Tatăl spunând este că acest bărbat i-a oferit singurul său copil lui 

Moleh/ Moloh (căutați-l în Biblie, Levitic 20 și în altă parte) și Dumnezeu este serios furios din 

cauza asta. 

Ocazional, Domnul mă va pune să fac ceva la care orice consilier creștin „normal” nu s-ar 

aștepta deloc. Așa că îi spun: „Dumnezeu crede că tatăl tău a fost un nenorocit. Și Dumnezeu a 

fost furios pentru ceea ce ți-a făcut. Și că Dumnezeu a fost pe aceeași treaptă cu el.” 

Acum, în acel moment, nu am idee ce s-a întâmplat, știu doar ce a spus Domnul. Ea continuă să-

mi spună cum a murit de un cancer de stomac oribil și teribil care l-a mâncat din interior. Ea 

credea că vrăjitoarea a murit într-un accident de mașină. 

Așa că îl întreb pe Domnul dacă putem zdrobi  de Filtrul Tată. El spune “Nu", "Păi de ce nu?" 

„Pentru că mai întâi trebuie să te confrunți cu neiertarea.”  

Acum ar fi un moment bun să menționăm că Filtrul Tată nu este singur ca cel mai rău lucru care 

te va înfunda și îți va bloca vindecarea, binecuvântarea și creșterea. Și mai adânc este neiertarea. 

Vom găsi acest lucru de câteva ori în aceste studii de caz pentru a sublinia acest lucru. 

Așa că spun: „Doamne, a cui este neiertarea?” "Tatăl." 

Așa că vorbim despre asta, îi arăt cum Dumnezeu a fost acolo tot timpul, cât de supărat a fost, 

cum a apărat-o și a făcut dreptate pentru ea – și cum acest fapt este încă viu, este încă o poartă 

pentru dușman, din cauza neiertării, în inima ei către tatăl ei pământesc. Ea mărturisește că în 

adâncul efortului de a se convinge că tatăl era Superman, că are atitudinea „corectă din punct de 

vedere politic” despre tata, a fost o furie aprinsă pentru ceea ce făcuse el. 

 Este prea puțin potrivită pentru a-i da voce, așa că îi descriu ce simte Dumnezeu în legătură cu 

această ființă umană răutăcioasă și nenorocită. Ea își recunoaște mânia, recunoaște că trebuie să 

o elibereze, îi cere Domnului să o ia – și El o face. Plânge puțin și simte că se ridică din acea 

stare rea. Atunci Domnul spune: „Acum vrăjitoarea”. 

OK, ei bine, nu se pare că m-am gândit vreodată că această slujbă va fi ușoară, dar asta este o 

problemă grea! Deci vorbim despre asta. Ea vede că Domnul a hotărât deja. Dar ea încă vede 

ochii acestei vrăjitoare tot timpul din cauza propriei ei neiertări. Aceasta este muniție reală care 

ar fi trebuit să fie dezamorsată cu mult timp în urmă, dar ea însăși o menține în viață. Și nu este 

ca și cum ea se plimba în fiecare zi fumegând despre asta, ci a fost îngropată adânc și depozitată, 

dar totuși a permis ca temeiul legal al inamicului să se încurce cu ea pentru că în inima ei era 

neiertare. 

 Biblic vorbind, nu sunt sigur că ea ar putea fi salvată/ mântuită atâta timp cât a fost în acea stare. 

Dacă nu îi ierți pe alții, Dumnezeu nu te va ierta. 



Așa că Satan vrea să-l țină acolo îngropat adânc, ca o portiță de a fi folosită împotriva ta, la 

judecata finală. Așa că l-am dat Domnului și ea s-a eliberat, iar El a luat-o și ea a fost liberă. 

Domnul a spus: „Acum poți să te ocupi de Filtrul Tată”. 

 Așa că am vorbit despre cum Îl slujea pe Dumnezeu din frică și nu L-a auzit niciodată pe 

Dumnezeu spunând ceva bun, afirmativ sau dulce pentru ea. Ea a fost de acord că a fost vina ei și 

că L-a pus într-o cutie. Ea a spus că îi pare rău și am plâns împreună și a spart acea lentilă, acel 

filtru (ca un puc de hochei) într-un milion de bucăți. Dar nu este suficient să scoatem răul afară, 

trebuie să introducem înlocuitorul bun în loc. Și am o mulțime de „chestii pentru tată” cu 

adevărat bune în ceașcă, așa că mi-am pus brațul în jurul ei și am ținut-o de mână și i-am spus că 

orice aș avea, orice mi-a făcut Domnul, ca să-L aud și să stau în poala Lui și să-L cunosc ca 

Tată, i-aș da ei – chiar dacă nu l-aș primi niciodată înapoi. Asta am vrut să spun. 

Și ne-am rugat și am simțit „dunamis” ieșind din paharul meu. Și după vreo 15 minute, am cam 

vrut să o mângâi și să-i spun că era de ajuns, dar Tatăl Dumnezeu țipa la mine și mă amenința cu 

ce va face dacă aș încerca să rup îmbrățișarea: „Aștept de 74 de ani să o îmbrățișez!! Ești 

mâinile și picioarele Mele, doar iubește-o și las-o să se odihnească în brațele Mele atât timp 

cât dorește. Trebuie să învețe că nu Mă voi îndepărta niciodată de ea până când EA se va 

îndepărta de MINE!” 

Cum să te cert cu asta? Așa că am stat acolo, 30 de minute. Patruzeci și cinci de minute. O oră. 

Cred că a tras un pui de somn ghemuită în umărul meu cu capul pe pieptul meu. Și știam că 

există o femeie matură și corectă în gândirea ei: „Știi, asta este o impunere. Acest lucru probabil 

nu arată bine. Chiar ar trebui să ne întoarcem din drum acum.” Dar fetița din ea țipa: „Dă-l 

încolo;  vreau asta!! AM NEVOIE DE O IMBRATISARE!!" Și fetița a câștigat. (Și mă bucur că 

a făcut-o.) 

Și n-am fost doar eu, sora care a condus-o trei ore să se întâlnească cu mine, stă în fața noastră, 

se uită la ceas și calculează cât de întârziați suntem – iar Dumnezeu îi spune să-și închidă gura și 

să stea departe de ea și “să nu îndrăznști să încerci să oprești asta”. 

La aproximativ o oră și jumătate, mi-a dat drumul. Și ea era diferită. Era liberă. Și l-a auzit pe 

Dumnezeu spunându-i tot felul de lucruri dulci și spunându-i ce avea El în minte pentru relația 

lor de mai departe. A fost o onoare să fiu îmbrățișarea Tatălui și să-L văd luptând pentru micuții 

Săi. 

 

Studiu de caz 4 – Anne – Drunk Marine Drill Instructor / Instructorul de exerciții militare 

marin beat 

Nu toate studiile de caz sunt povești de succes. Anne a crescut cu un tată care a fost un alcoolic 

afemeiat, fost instructor de exerciții militare marin. Când avea între 7 și 12 ani, își amintea că 

venea acasă din baruri, arunca lucruri, țipa la mama ei și o lovea uneori. Deși Anne nu a fost 

niciodată abuzată fizic, ea și-a amintit în mod viu de o perioadă în care a venit acasă de la școală 



și nu a spălat vasele înainte de a ajunge el acasă și în timp ce ea era în bucătărie încercând să le 

facă repede, el a țipat la ea până când s-a udat în pantaloni. Era îngrozită de el. 

Unul dintre cele mai urâte și egoiste lucruri pe care le-am auzit a fost că, atunci când venea acasă 

după ce bea, părinții țipau și aruncau cu lucruri unul în celălalt până când ea leșina – în timp ce 

biata fată se ascundea sub cuverturi sau sub pat. Când ea leșina, mama ei intra și o scotea din pat 

și o ținea în poală și o legăna, ca să se simtă mai bine. În tot acest timp, acest copil este doar cu 

ochii mari și îngrozită de toate acestea. 

La aproximativ 7 ani a primit o soră mai mică cu nevoi speciale. La aproximativ 12 ani, tata a 

divorțat în cele din urmă și a plecat – rar era în preajmă și rar plătind pensie pentru copii (așa 

spune povestea). Mama a devenit singura câștigătoare de pâine, Anne a devenit un copil cu cheie 

și îngrijitoare pentru sora mai mică. Într-un fel, ea a devenit tatăl înlocuitor al sistemului. Mai 

târziu, ea va fi molestată de băieții vecini. Mama s-a întâlnit cu mai mulți bărbați și în cele din 

urmă s-a hotărât pentru unul care avea bani și pe care îl putea controla. 

Rezultatul este o „ceapă” stratificată de filtre de tată și mamă și circumstanțe diferite și alte 

persoane din viața ei. Mama a insistat că toți bărbații sunt porci, că tot ce își doreau era sex și că 

femeile nu le plăceau. Ea a învățat că tata este gata să te prindă în ofsaid, sunt o teroare și-ți este 

mai bine fără ei. Ea a învățat că trebuie să faci totul singur și că abia aștepți ca cineva să o facă 

pentru tine. Ea a învățat că, dacă un tip nu merge pentru tine, ar trebui să-l arunci și să mergi să 

găsești pe cineva care este mai conformator. 

Din această cauză, ea a decis că bărbații sunt porci, că e de așteptat să fie abandonați, a văzut 

sexul ca fiind murdar și a trebuit să controleze totul și pe toți cei din jurul ei, astfel încât să nu 

mai fie într-o situație scăpată de sub control. Cu Dumnezeu, ea se aștepta ca cel mai mic pas 

greșit să aibă ca rezultat consecințe oribile. Dacă rata să meargă la programul de școală 

duminicală de la biserică, nodulul ei din sân avea să fie probabil malign. Ea făcea mamografii 

aproape anual și căuta adesea pe internet ce boală exotică ar putea fi cauza noii dureri pe care 

tocmai a dezvoltat-o. Ea a luat antidepresive și medicamente anti-anxietate de mulți ani. 

Am încercat în mod repetat să abordăm filtrele de tot felul. Ea nu putea avea încredere în 

Domnul că o va apăra, trebuia să o facă singură. Ea nu putea avea încredere că Domnul o va 

vindeca, trebuia să ia medicamente. Ea nu putea să aibă o relație corectă cu oamenii, pentru că de 

îndată ce aceștia nu erau de acord cu ea, îi anula și întrerupea contactul. Ea avea să citească 

Biblia, atâta timp cât doar pasajele i-au întărit deciziile. Atunci când se confrunta cu orice pasaje 

care spuneau contrariul, ea le-ar fi dezbătut sau le-ar fi refuzat de-a dreptul sau a tăiat persoana. 

Continui să mă rog ca într-o zi să vadă clar. Sub toate acestea, se află un copil mic care încă nu a 

făcut pace și a nu iertat și nu a lăsat-o să plece. Relația ei este cu un Zeu al ei, făcând acele 

ștampile de cauciuc cu orice dorește. Nu există păcat în viața ei, pentru că nu există nicio 

convingere de la Dumnezeu pentru nimic din ceea ce face - pentru că Dumnezeu este de acord cu 

ea în orice. Și este un Zeu creat de ea. 

 

Studiu de caz 5 – Cindy – Fără dragoste. 



În 2007, am avut o întâlnire de trezire la un centru comunitar dintr-un orășel la nord de Kansas 

City și au venit oameni din toate colțurile. O soră dragă și-a adus la eveniment o prietenă de-a ei, 

Cindy, care chiar avea nevoie să se elibereze. O mai întâlnisem pentru scurt timp și aveam o 

înțelegere a problemei fundamentale. 

Ea a lucrat la un restaurant fast-food din auto. Era oarecum simplă și puțin supraponderală și 

purta mult machiaj și tot felul de nasturi și flori și ace, cu fața zâmbitoare. Era cunoscută și 

plăcută pentru dispoziția ei fericită și pentru felul în care făcea oamenii să zâmbească. 

Restaurantul nu a deranjat că arăta ca un clovn, pentru că îi făcea pe oameni fericiți și le plăcea 

să conducă până la fereastra ei. 

Dar realitatea a fost că totul îl făcea cu un efort disperat de a face pe cineva, pe oricine, să fie 

drăguț cu ea. Ea lucrase la acest „aspect” din ce în ce mai mult de-a lungul anilor pentru a se 

strădui din ce în ce mai mult să-i facă pe oameni să zâmbească. Ideea era că nu zâmbeau atât de 

mult pentru că o iubeau, ci pentru că ea se cam umilea și li s-a părut amuzant. 

Când am început să săpăm la rădăcina problemei, era clar că exista un spirit critic uriaș (auto-

condamnare), o teamă, o disperare și o singurătate cu adevărat veche, cu adevărat profundă. Pe 

măsură ce am început să vorbim, în ciuda faptului că a spus toate lucrurile potrivite, și ani de zile 

în „biserică”, ea nu și-a putut aminti vreodată un moment în care l-a auzit pe Dumnezeu 

vorbindu-i în vreun fel. Ea știa că Dumnezeu este iubire și le spunea oamenilor asta, dar nu 

credea că Dumnezeu o iubește. Ghici ce? Tatăl Pământesc era, de asemenea, îndepărtat, nu a 

lăudat-o niciodată, nu a spus că o iubește, nu i-a arătat niciodată afecțiune. De fapt, niciun bărbat 

din viața ei nu i-a spus vreodată că este drăguță. 

Chiar și soțul ei a lăsat-o să facă orice, atâta timp cât mâncarea era pe masă și avea o slujbă. 

Copiii ei au tratat-o ca pe un ajutor angajat. Acum, sunt sigur că soțul nu a fost un tip rău, dar un 

filtru ca acesta va atrage oameni în viața ta să te trateze urât (pentru că crezi că este ceea ce 

meriți), sau îi va antrena pe oamenii din viața ta (care altfel te-ar putea trata bine) că pot profita 

de tine pentru că te aștepți să o facă. 

Am identificat Filtrul Tatălui, ea l-a văzut, dar nu a putut înțelege ideea de a numi Dumnezeu 

Atotputernic ceva personal, intim și informal, cum ar fi „Tata”. Tații sunt mari și înfricoșători și 

nimic din ceea ce faci nu le va face plăcere și doar te tolerează ca pe un rău necesar. Era sigură 

că era un eșec și o dezamăgire pentru toată lumea din viața ei. S-a privit în oglindă și a văzut 

mereu ceva care trebuia ascuns. Ea a ales un zâmbet fals și nasturi colorați. 

Nu există un leac real și adevărat pentru singurătate, în afară de o relație corectă cu Tatăl 

Dumnezeu și de a-i învăța pe oameni cum să-L țină de mână în fiecare zi. Nicio persoană, nicio 

mașină, nici un loc de muncă, nici bani, nici mâncare, nici drog nu va satisface această 

singurătate. Era disperată. Am vorbit cu ea despre asta, chiar am bătut-o cu versete biblice despre 

dragostea Lui, ba chiar i-am arătat cât de mândră ești să crezi că ești atât de rea încât dragostea 

lui Dumnezeu nu ar putea ajunge pentru toți, sau pentru toți, în afară de tine. Dar pur și simplu 

nu a putut să înțeleagă în cap sau în inimă cum ar fi un tată bun. Nu avea deloc context. Așa că s-

a pocăit că L-a legat pe Dumnezeu, a știut că a făcut-o și i-a părut rău și am zdrobit Filtrul.  



Dar singura modalitate de a-i impresiona cine a fost Dumnezeu cu adevărat ca Tată și cât de mult 

dorea El să se apropie și să o iubească a fost să-i împărtășesc asta sau să îl roage ca Dumnezeu să 

o facă El Însuși. Am o poză aici undeva cu Sarah ținând-o de mână pe Cindy și rugându-se atât 

de tare pentru ea. Am ținut-o amândoi de mână și ne-am rugat ca orice lucru bun pe care l-am 

avea și care ne-ar ajuta să-i fie dat lui Cindy. După ce a rupt o mulțime de lucruri și am „împins” 

cu adevărat (rugăciuni de mijlocire) timp de aproximativ o jumătate de oră, dintr-o dată ea a 

izbucnit în plâns, se uită la mine zâmbind și spune: „Dumnezeu a spus că sunt drăguță!” 

Domnul a spus să ieșim afară, așa că am ieșit în spatele centrului comunitar și am mers pe iarbă 

spre echipamentul locului de joacă. Ea s-a ridicat. Nu știu dacă poți obține o imagine despre asta, 

dar ea abia atingea pământul, se învârtea și sărea puțin și se zbătea ca o fetiță cu panglici în păr, 

care dorea doar să-și vadă fusta învârtindu-se. Ea a continuat să spună: „Dumnezeu mă iubește! 

Dumnezeu crede că sunt drăguță!” Și Domnul mi-a spus să o duc la locul de joacă și să o împing 

pe leagăn pentru o vreme. A fost frumos! 

 

Studiu de caz 6 – Monique – Niciodată în preajmă. 

Un alt exemplu de soluție supranaturală a acestor probleme a fost cu Monique, o domnișoară 

care se pregătea să înceapă facultatea. Am primit ceva despre familie anterior, deoarece mama ei 

fusese aici pentru a primi niște consiliere și am discutat despre problemele cu propriul ei tată – și 

acum cu soțul – care erau îndepărtate și distante. Ea adusese aici una dintre fiicele ei pentru a se 

sfătui cu mine. 

Am vorbit despre elementele fundamentale pentru Filtrul de Tată și ea a fost de acord că relația 

ei cu Dumnezeu a fost rece și îndepărtată, cu foarte puțină interacțiune. Dar ea îl iubea pe 

Domnul și îl vedea într-adevăr încercând să depășească zidurile pe care le ridicase împotrivă, 

apropiindu-se de El. Făcea eforturi pentru a-i arăta ce Tată bun poate fi, dar încă mai erau lucruri 

pe cale. Practic, pur și simplu nu și-a putut înțelege cum ar fi să ai un tată bun. 

I-am spus despre propriul meu tată pământesc. Cum a fost mereu acolo, cât de mult mă iubea, 

cum stătea în biserică cu brațul în jurul meu și se juca cu părul meu, cum lăsa alte lucruri 

deoparte, cum știam că va ierta orice și că va fi mereu acolo pentru mine. Am plâns puțin și a 

putut vedea cât de mult înțeleg că experiența mea a fost rară și prețioasă. 

I-am spus despre cum este mersul meu cu Tatăl Dumnezeu. Despre interacțiunea zilnică și să-mi 

las capul pe pieptul Lui și să mă mângâie pe cap când plâng. Despre cum e să fie alături de mine 

în orice situație și să facă lucruri prin care nimeni nu ar trebui să poată trece. 

Și i-am spus că aș fi bucuros să-i dau totul. O aveam de ceva vreme și ea avea nevoie de El. Și 

am vrut să spun. Așa că am ținut-o de mână și m-am rugat: „Doamne, îi pare rău că Te-a pus 

într-o cutie. Ea a mărturisit, Doamne. Te rog să o ierți și să o umpli cu fiecare lucru bun. Orice 

am, dă-i ei. Orice este sfânt, pur și adevărat și mă ajută să Te aud și să Te simt și să știu ce simți 

pentru mine, Te rog, dă-i-le ei, chiar dacă nu Te mai aud niciodată sau simt că mă mângâi. Dă-i-

le ei. 



Și m-am rugat puțin și am simțit că „dunamis” pleacă. (Și vă rog să nu credeți că sunt singur în 

asta. Avem o mulțime de oameni aici care sunt cu adevărat buni la asta. pentru asta suntem, să-i 

învățăm pe oameni de ce va fi nevoie pentru a aduce trezire. Tot ce trebuie să facem este să 

încetați să vă rugați pentru ploaia târzie și pentru ploaia timpurie, încetați să vă rugați pentru ca 

Dumnezeu să reverse Duhul Său peste orice făptură – și să vă Vărsați Duhul Său peste orice 

făptură! El ne așteaptă pe NOI, nu invers.) 

Și ea a plâns și eu am plâns și Dumnezeu s-a mișcat. După aproximativ 15 minute, mi-a lăsat 

mâna, a ridicat privirea și a spus: „Am avut un tată bun”. „Huh?” am spus, știind că ea, de fapt, 

avea un tată nenorocit. Ea a spus: „Nu pot să explic, dar tatăl meu a fost acolo pentru mine. El 

mă iubește. A venit la evenimentele mele și m-a aplaudat.” 

Ei bine, de fapt, nu a făcut-o. Dar al meu a făcut-o. Tot ce știa era că putea simți cum este un tată 

bun și acum se putea relaționa mai bine cu Tatăl Dumnezeu. Cumva, s-a transferat.  

Există tot felul de congregații care cred în darul limbilor – și oamenii vor merge în față și își vor 

pune mâna pe ei și, știi ce, încep să se roage în limbi. Și probabil pastorul sau oricine a pus mâna 

pe ei. Se numește Botezul Duhului Sfânt – și în multe locuri o fac greșit și există o mulțime de 

falsuri, dar asta nu neagă realitatea. 

Ei bine, dacă funcționează pentru limbi, cum rămâne cu celelalte lucruri, cum ar fi credința, 

miracolele, cuvântul de cunoaștere, discernământul duhurilor? Dar dragoste, pacea, răbdarea, 

blândețea? Dacă și acestea ar fi transferabile?! Ei bine, vă spun că sunt. Și alte lucruri de care 

poate nici nu știai că ai nevoie, cum ar fi aceste lucruri bune care merg în locul în care era Dad 

Filter. Și am văzut că schimbă oamenii și își îmbunătățește radical relația cu Tatăl Dumnezeu. 

Nu sunteți sigur de asta? Pune mâna pe soțul tău în seara asta sau pe copilul tău și roagă-te: 

„Doamne, dă-le toate lucrurile bune pe care le am”. Și vezi. 

 

Studiu de caz 7 – Leslie – Straturi și straturi de lucruri! 

După cum am menționat anterior, nu toate aceste studii de caz sunt povești de succes. Nu este că 

Dumnezeu nu este suficient de mare, dar unele lucruri necesită mult timp pentru a fi construite și 

nu se pot rezolva în doar în câteva ore. Presupun că este posibil ca o stridie să facă o perlă atât de 

mare încât să nu mai rămână loc pentru stridie! 

Leslie a venit la noi cu o listă lungă de probleme. Ea încetase să mai consume droguri, dar încă 

mai bea. Când a băut, se întuneca și de obicei ajungea în pat cu oricine era în apropiere. Ea 

pierduse de mult socoteala cu câte sute de bărbați fusese ea. 

Avea aproximativ 40 de ani când am întâlnit-o prima dată și dorea cu adevărat să se înțeleagă cu 

Dumnezeu. Problema este că uneori un „pacient” este atât de acoperit de arsuri de gradul trei pe 

tot corpul, încât pur și simplu nu există nicio modalitate de a-l îmbrățișa fără să-i provoci mai 

multă durere. Unii oameni preferă să rămână cu demonii pe care îi cunosc și cu viața cu care sunt 

obișnuiți, decât să riște totul pentru o viață mai bună pe care nici nu și-o pot imagina că este 

posibilă. 



Leslie a fost adusă într-o situație în care tata plecase, iar mama era fără adăpost. La patru ani a 

început să fie forțată să facă sex oral cu mama. La opt ani era angajată ca prostituată. A început 

să bea la vârsta de cinci ani, iar drogurile și fumatul au venit la vârsta de nouă ani. În acest timp, 

tatăl ei îi scria scrisori, mamei sale, dar mama ei le ascundea. Cândva, în perioada 

preadolescentă/ prima adolescență, Leslie a găsit scrisorile și a luat legătura cu tata. Era disperată 

să scape de o situație oribilă și tata a invitat-o să vină să stea cu el într-un alt stat. 

Tata a convins-o (printr-o logică demonică întortocheată) că, pentru că era sămânța lui, pe ea a 

făcut-o Dumnezeu să-i fie soție lui. Apoi urmează violul, sclavia și sclavia față de tata. A fost 

găsită înlănțuită în spatele afacerii tatălui de un trecător care a sunat la poliție. 

Toate acestea înainte de a putea obține permisul de conducere. Avea vreo patruzeci de ani când 

ne-am întâlnit cu ea și se plimbase de ani de zile, obținând o bună stare și făcând ceea ce trebuia 

să facă pentru a supraviețui. Bucăți întregi din viața ei au fost neclare din cauza drogurilor și a 

alcoolului. Am făcut tot ce am putut de-a lungul lunilor pentru a o ajuta să stea departe de alcool. 

Ea știa că Dumnezeu a eliberat-o de droguri și avea povești despre care L-a auzit și că știa că El 

o iubea – dar nu-i venea să creadă. Una dintre cele mai ciudate manifestări ale acestui lucru a 

fost că timpul ei personal de închinare cu Domnul a implicat adesea să aibă orgasme. Era absolut 

convinsă că era Isus, că era pur și că ea era Mireasa Lui și tocmai așa voia El să se relaționeze cu 

ea. Nu se putea convinge de asta. 

Și totuși, nu este perfect rezonabil să te aștepți, când cineva a aflat că toată viața cineva apropiat 

te iubește din cauza sexualității tale? Ea a decolat în cele din urmă când am început să ne 

apropiem de o breșă. Ea a fost foarte torturată de demoni și nu era dispusă să le reziste cu 

adevărat așa cum trebuia. Erau încă probleme nerezolvate cu amărăciunea și neiertarea – și 

probabil multe amintiri reprimate pe care inamicul încă le folosea ca porți active pentru a 

menține temeiul legal asupra vieții ei. Cu adevărat un caz foarte trist, dar trebuie să avem 

încredere că am făcut tot ce am putut, că semințele plantate de Domnul vor fi udate de El și că El 

este disperat să o salveze.  

Chiar dacă i-am schimbat numele, Domnul știe despre cine vorbim. Vă og să vă rugați pentru ea 

și pentru toți acești oameni menționați. Unii îl vor obține pe El [un duh dătător de viață] și îl vor 

ține, iar alții vor lăsa inamicul să îl fure. Semănăm sămânța, depinde de Domnul să aducă sporul. 

 

Studiu de caz 8 – Fred – Neiertare. 

Acum, doar pentru a fi transparent, „Fred” este un compus. Fred nu este o singură persoană, așa 

cum am descris-o până acum. Fred este un colaj, o colecție de oameni pe care i-am consiliat de-a 

lungul anilor. 

Problema lui Fred este că nu putem face nimic în privința lui Dad Filter din cauza lipsei de 

iertare din inima lui. Am vorbit mai devreme în această carte despre pericolul de a nu-i ierta pe 

alții. Biblia spune că Dumnezeu nu te va ierta dacă tu nu îi ierti. Dar cel mai RĂU tip de 



neiertare, cel mai mândru și arogant – și cel mai bun mod de a-i oferi lui Satana multă bază 

legală – este să nu ai iertare față de Dumnezeu. 

Poate că Fred și-a văzut ambii părinți cum se sinucid în fața lui (am văzut-o pe asta). Poate că 

Fred și toți frații și surorile lui au fost molestați sau abuzați cu cruzime de tata – iar mama a stat 

alături și a lăsat să se întâmple (am văzut-o pe asta). Poate că toți din familia lui Fred erau bețivi 

și dependenți, iar Fred a crescut acoperit cu țesut cicatricial (am văzut-o și pe asta). 

Poate când Fred era copil s-a rugat și s-a rugat ca Dumnezeu să-l scoată din asta și nu părea să se 

fi întâmplat nimic. Poate că Fred și-a scuturat pumnul spre Dumnezeu și a spus: „De ce m-ai 

născut în această familie?!” Poate că Fred s-a rugat ca cineva să nu moară, dar au murit oricum și 

Fred este cu adevărat supărat pe Dumnezeu. Într-un fel sau altul, Fred vrea ca Dumnezeu să 

plătească pentru ceea ce i-a făcut lui Fred. 

Problema este că Fred este încă în picioare. Fred nu vede că Dumnezeu l-a făcut să treacă – că 

Fred ar trebui să fie mort de o sută de ori, dar Dumnezeu a rămas alături și a deviat gloanțe și a 

neutralizat supradozele de droguri și a condus mașina când Fred a leșinat beat. Tot ce știe Fred 

este că toate problemele pe care le are sunt din vina lui Dumnezeu – iar Satan hrănește această 

idee tot timpul. 

Un lucru este să nu ierți o persoană – care este defectuoasă, păcătoasă și umană. Dar să ai 

neiertare în inima ta față de DUMNEZEU este pur și simplu nebunește de mândrie! Într-adevăr? 

Te-ai uitat la stele, Fred? Te-ai gândit pentru un moment că știi ce este mai bine pentru tine, mai 

bine decât Creatorul Atotputernic a Toate Lucrurile. Chiar crezi că Dumnezeul care cunoaște 

numele fiecărei stele, fiecărui atom, fiecărei frunze, fiecărui fulg de zăpadă, că Dumnezeu a pus 

cumva să se strecoare pe lângă El pe cel de care ai fost lovit? De parcă El nu era acolo? De parcă 

El nu l-a împiedicat să meargă prea departe? 

Nu-mi pasă cine ești sau cât de grav ai fost rănit, latri complet la copacul greșit atunci când 

decizi să-ți elimini toată amărăciunea și rănirea pe DUMNEZEU. Rezultatul va fi o inimă plină 

de urâțenie, fiere și ură. Nu poți pur și simplu să-l urăști pe Creator și apoi să te înțelegi bine cu 

toată Creația Sa. Va trebui să scuipi la orice și la toată lumea într-un fel sau altul. 

Acum, există o șansă bună ca tu să nu fi luat această decizie ca adult, că a fost doar ceva pe care 

un copil a decis în ziua în care nu era nimeni altcineva de învinovățit. Tata a murit, ești singur. 

Nu-l poți învinovăți pe tata, el este un erou. Nu o poți învinovăți pe mama, ea este tot ce-ți mai 

rămâne. Deci dai vina pe Dumnezeu. Dar acum ești mare, Fred. Trebuie să vezi cât de greșit a 

fost, cât de arogant, cât de asemănător cu șarpele din grădină, ca să crezi că tu poți să-i spui lui 

Dumnezeu cât de greșit este și cum știi tu cel mai bine. E doar o nebunie! Așa că spune că îți 

pare rău pentru neiertarea pe care ai avut-o în inima ta (și ai alăptat-o ani de zile) față de 

Dumnezeu și spune-i că s-ar putea să nu înțelegi, dar El a avut dreptate și ai greșit - și roagă-L să 

curgă totul afară din tine. 

Cum poți să ai o relație corectă cu Tatăl Dumnezeu dacă ești sigur că El este un mare ticălos și 

cauza tuturor suferințelor tale?! Nu crezi că ar trebui să ne ocupăm de asta imediat? N-am văzut 

niciodată un Dad Filter care se mișcă dacă sub acel om exista un strat de neiertare. Unii vor 



refuza să o dea jos – vor fi supărați pe Dumnezeu indiferent de situație. Dar în cele din urmă ei 

vor ajunge să vadă sfințenia și bunătatea și dreptatea Lui și măreția Lui în contrast cu sinele lor 

slab și apoi vor înțelege cât de greșit e să-i spună Lui ce să facă. 

Caută-ți inima. Poate că este îngropată adânc. Chiar dacă nu-L auzi pe Dumnezeu tot timpul, 

cred că El este foarte motivat să clarifice acest lucru, așa că ai putea să-L întrebi: „Doamne, am 

vreo neiertare în inima mea față de Tine?” Și apoi ascultă și vezi ce spune El. Ar putea fi cuvinte, 

ar putea fi o imagine sau o amintire, ar putea fi un mare semn de neon - dar El va lămuri asta cu 

tine. 

Este foarte motivat să rezolve totul, Fred. Dă-i drumul și spune că îți pare rău și urmărește-L cum 

face totul mai bine. Please? 

 

Studiu de caz 9 – Samson – Prea moale. 

Acum va trebui să mărturisesc că acesta nu este unul cu care m-am sfătuit personal. Deci, dacă 

îmi permiteți puțină latitudine, vă voi spune povestea lui la mâna a doua. Vreau să fiu atent cu 

acesta, deoarece este un exemplu al modului în care un filtru pentru tată vă poate încurca pe 

toți, dar face parte din marele plan al lui Dumnezeu. Așa că nu vrei întotdeauna să smulgi filtrele 

pentru tată de pe oameni, dacă Dumnezeu le-ar fi pus acolo pentru un motiv. 

Bine, cu mult timp în urmă într-un ținut îndepărtat (Judecători 13), locuia acest tip pe nume 

Manoah. Într-o zi apare un înger și spune: „Vei avea un fiu, el va fi lider, nu-l tunde niciodată, 

lasă-l să mănânce mâncare necurată sau dă-i alcool”. Ei bine, asta e ceva neobișnuit. 

Așa că s-a născut acest copil cu adevărat special, Samson. Și el este cu adevărat puternic. Foarte, 

foarte puternic. Așa că poate că tatălui lui îi este puțin frică de el sau poate că tata vrea doar să 

fie blând cu el – cu îngerul care apare și spune cât de special este și tot. (Tata i-a exprimat 

îngerului multe nedumeriri cu privire la cum să crească un copil astfel.) 

Așa că într-o zi, când Samson spune că vrea o fată din satul inamic, tata se ceartă cu el pentru 

scurt timp, dar cedează. Se pare că l-ar înnebuni pe Dumnezeu și nu ar trebui să o facă, dar tata 

este un fel de mai nimic, un împingător. Așa că Samson a învățat undeva acolo că tata îi va da 

orice vrei sau poți pur și simplu să-l epuizezi până când el cedează. 

Urmează nenorocirea (Judecători 14) și mulți oameni mor pentru că Samson înnebunește. Apoi, 

mai târziu, Samson se află din nou în orașul inamic, la casa unei prostituate (pentru că din nou, 

deși ar trebui să fie sfânt și judecător al Israelului, evident că Tatăl Dumnezeu este un împingător 

(un mai nimic) și poți face cam tot ce vrei, soldații inamici vor încerca să-l prindă, dar el smulge 

poarta de pe zidul orașului și o duce afară din oraș. 

El este cu adevărat sigur pe sine, cu adevărat sigur că Dumnezeu este de partea lui și cu adevărat 

sigur că poate face sau are tot ce vrea. Ideea este că Biblia spune că Dumnezeu a plănuit astfel. 

Chiar dacă aceste lucruri par o idee foarte proastă, toate fac parte din marele plan din rai. 



Atunci Samson o întâlnește pe această sexy, Delilah, și se îndrăgostește cu adevărat de ea. Dar și 

ea este unul dintre inamici. Ea este mituită (foarte bine) de dușmanii săi pentru a se întoarce 

împotriva lui și a-i găsi secretul, astfel încât să-l poată captura. El o minte de câteva ori, dar apoi 

Biblia spune că ea îl necăjește la nesfârșit până când a vrut doar să moară – așa că i-a spus. 

Îl prind, îi scot ochii și îl pun în lanțuri la muncă grea. În cele din urmă, îi spune lui Dumnezeu 

că îi pare rău, recunoaște că poate s-a jucat puțin cu regulile lui Dumnezeu, pentru el, și îi cere 

Domnului să-i dea puterea înapoi pentru ultima oară. Dușmanii îl scot în această sală uriașă plină 

de lideri și demnitari care să-l batjocorească și să-l scuipe. El cere să fie condus la cele două 

coloane principale care susțin acoperișul – și le doboară. Clădirea se prăbușește ucigând pe 

Samson și multe mii de lideri ai inamicului lui Israel. Așa că a ucis mai mulți oameni în moartea 

sa decât în viața lui. În cele din urmă, a făcut ceva altruist și s-a comportat ca liderul care trebuia 

să fie. 

Acum, pe de o parte, se pare că ar fi fost o idee bună să se ocupe mai înainte de tatăl său, tată 

filtru, astfel încât să aibă mai multă frică de Domnul, să nu creadă că ar putea scăpa din atât de 

multe pericole și s-ar fi oprit de la a  curvi. 

Dar din nou, Judecătorii 14:4 spune că acesta a fost planul lui Dumnezeu tot timpul. Deci, cred 

că morala acestei povești este să-L asculți pe Dumnezeu înainte de a încerca să ataci filtrele, 

lentilele, fortăreața sau demonii cuiva. S-ar putea să fie acolo cu un motiv și nu este pentru tine 

să le scoți chiar acum. Uneori trebuie doar să așteptăm și să vedem ce face Dumnezeu cu ei – și 

să ne amintim că El este mai motivat, ca să se înțeleagă cu ei, decât noi. 

 

Studiu de caz 10 – Isaac – Un tată destul de bun. 

Desigur, este dificil să încerci să faci autopsii psihospirituale asupra personajelor biblice, dar 

Isaac este probabil cel care a avut pe tatăl care a fost cel mai bun exemplu pentru tot ceea ce a 

fost Tatăl Dumnezeu. Isaac apare pentru prima dată în Geneza 21, dar poveștile tatălui său, 

Avram (mai târziu Avraam) încep în Geneza 11. Avraam este unul dintre puținii oameni din 

Biblie pe care Dumnezeu i-a considerat „drepți”. Asta e mare lucru!  

Deși Avraam a așteptat foarte mult timp pentru copilul pe care Dumnezeu l-a promis (avea 100 

de ani când s-a născut Isaac!), el L-a crezut pe Dumnezeu. Dumnezeu promisese că de la Isaac se 

va ridica o națiune puternică și va fi ca grăuntele de nisip de pe malul mării. Dar apoi Dumnezeu 

i-a cerut lui Avraam să-și sacrifice fiul. Și nu vreau să spun cum ar fi să-l dai spre adopție sau s-o 

las pe mama să aibă custodia – cum ar fi să-i bagi un cuțit-în-piept și sângerează-l ca-pe-o-oaie 

pe-un-altar, un fel de sacrificiu. 

Așa că Avraam a plecat împreună cu fiul său, niște cuțite și niște lemne de foc. S-a pregătit cu 

totul să o facă, era pe cale să-l omoare pe Isaac, gândindu-se că promisiunile lui Dumnezeu vor fi 

cumva încă bune. Apoi Dumnezeu l-a oprit, i-a oferit un înlocuitor (un berbec) și l-a  

binecuvântat pentru bunăvoința lui. 



Așa că Isaac a văzut câteva lucruri de la Tatăl Pământesc care l-au ajutat să-l vadă destul de clar 

pe Tatăl Dumnezeu. Una era că era dispus să renunțe la singurul Său fiu, copilul făgăduinței, 

dacă era necesar. De asemenea, l-a văzut pe Tatăl Pământesc tratând cu milă pe Ismael, fratele 

său vitreg, chiar și atunci când cu toate drepturile ar fi putut să-l ucidă. Prin aceasta a învățat că 

Tatăl Dumnezeu dă ploaia peste cei drepți și pe cei nedrepți. Soarele strălucește asupra Fiilor și 

străinilor. 

Isaac a crescut cu un sentiment real al nevoii de a onora și asculta de Dumnezeul tatălui său 

Avraam. El pare să fi fost destul de bine adaptat în umblarea lui cu Dumnezeu. Se pare că a avut 

un tată destul de bun. 

Există un lucru interesant. Atât Avraam, cât și Isaac fac ceva ciudat de asemănător – și probabil 

la distanță de 70 până la 100 de ani. Amândoi se găsesc într-o țară străină cu o soție foarte 

fierbinte – și mint și spun că ea este sora lor, astfel încât să nu fie uciși de cineva care o vrea. 

Niciunul dintre ei nu-i  spune lui Dumnezeu, ce să fac? – totuși, când se află minciuna, amândoi 

pleacă după faptă cu multă bogăție și binecuvântare din cauza minciunii lor! Hmmmm… 

Posibile arome ale Tatălui filtrate abuziv – El vrea să mă prindă. Îi place durerea mea. 

Fără dragoste – El nu vrea să fie cu mine. El crede că este o greșeală pe care mi-a făcut-o. 

Niciodată mulțumit – Indiferent cât de mult aș încerca, indiferent cât de bun aș fi, El nu mă va 

iubi. 

Beție /Adicție (vicios) – Comportament total imprevizibil. 

Important/Ocupat – Are o slujbă importantă, mulți oameni depind de El. Nu ar trebui să-l 

deranjeze. 

Sinucidere – nu merit să rămân pentru asta. Nevoile mele nu contează. El este egoist. 

A murit – El te va iubi o vreme, apoi va dispărea. Sunt singur. 

Prea moale – El este un împingător [a pushover]. Sugar Daddy. 

Numai urgență – Sunați când este o criză, altfel nu. 

Molester / molestator – Vrea să profite de mine. Sunt aici doar pentru plăcerea lui. 

Ipocrit – El este diferit duminica. Restul săptămânii nu trebuie să conteze. 

Nedemn de încredere – nu-mi pot revărsa inima către el când mă doare, pentru că va bate joc de 

mine și va spune tuturor. 

Urăște femeile – Nu mă poate iubi pentru că și-a dorit băieți. Fetele sunt rele. 

Prost – Evident că sunt mult mai inteligent decât El. De ce i-aș cere un sfat? 

Afemeiat – De ce îi iubește pe toți acești oameni mai mult decât pe mine? Cine îi atrage atenția. 

Și multe alte arome [flavors] – și combinații de arome. 



Și nu sunt doar ale, ci și opusele lor! Ai putea fi o fiică a unui tată care urăște fetele – sau a unui 

tată care adoră fetele. Ai putea fi un fiu născut dintr-un tată care adoră fetele. 

Te-ai putea naște dintr-un tată care nu este un ipocrit – este atât de legalist și hiperdrept încât 

înveți că Dumnezeu este un fariseu. Și nu uitați să filtrați complicațiile suplimentare ale filtrelor 

mixte de la Step-Dads, Spiritual Dads și poate chiar Mom Filters care sunt acolo unde ar trebui 

să fie un Dad Filter, dar mama trebuia să fie tata. 

Un frate avea această mamă întortocheată care părea să nu ajungă nicăieri când i-a spus să facă 

treburi, așa că, într-un fel de efort ciudat de a-l face să-și simtă durerea, l-a făcut să se aplece și 

să-l bată pe fundul gol cu un făcăleț (paletă) pe când avea ca unsprezece ani. Totul a fost încheiat 

cu un fel de chestie erotică demonică ciudată care era deja în casă – pentru că tata își molesta 

surorile. (Și tata era pastor!) Așa că de fiecare dată a dominat femeile și a sărit de la una la alta. 

La ultimul număr, el a fost căsătorit de șase sau opt ori. Toate s-au terminat prost. 

Ai putea avea un tată atât de inteligent încât să nu te simți niciodată demn, sau unul pe care să-l 

poți depăși și să te simți superior. 

Prea moale, prea aspru, prea ocupat, prea leneș, prea beat, prea multe jocuri video - ce vrei! 

Cineva m-a întrebat astăzi: „Cum putem crește copii fără filtre?!” Ei bine, încercați doar să-i 

îndreptați către Isus și să le amintiți în continuare cine spune că este El. Ajutați-i să-L asculte 

devreme în viață și El însuși le va explica. Conectați-i la Sursă. 

 

DE CE SATAN adoră unele lucruri? 

Acest obiectiv va susține lucruri la atât de multe alte niveluri. Îngreunează vindecarea. De atâtea 

ori am vorbit cu cineva și care are nevoie de eliberare, au demoni care se încurcă cu ei, lipsă de 

iertare sau amărăciune pe care nu îi pot lăsa. Au nevoie de vindecare fizică și par să nu o obțină. 

Au avut tot felul de slujiri de eliberare, se roagă pentru ei și nu pare să funcționeze niciodată. 

Există slujiri de eliberare acolo, care doar coboară pe o listă și spun că ai primit asta, asta și asta 

pentru că ai completat un chestionar. (De parcă v-ar spune adevărul dacă au demoni. De ce să nu 

lăsați schizofrenicii și personalitățile multiple să se autodiagnostiqueze. Da, idee bună.). Ok, ai 

un duh de poftă sau de infirmitate sau de lăcomie – așa că îi mustrăm în numele lui Isus. Dar 

nimic nu pare să funcționeze, așa că ei spun: „Ei bine, credința ta nu este suficient de puternică 

sau nu ai ținut ușile închise”. 

Când, în realitate, o lucrare bună de eliberare ar trebui să stea cu ei și să se roage: „Doamne, ce ai 

nevoie să aud despre asta? Ce se întâmplă cu ea, cu care trebuie să ne ocupăm mai întâi? Văd o 

frică, văd o lăcomie, o auto-condamnare – dar cu ce trebuie să ne confruntăm mai întâi? Putem 

avea grijă de acestea?” "Nu. Trebuie să ai grijă de filtrul tatălui.” 

Pentru că Dad Filter-ul ei spune că tații sunt indisponibili, nu de încredere, nu vor veni când suni 

și ești singur. Bine, ei bine, are nevoie de Dumnezeu, să apară, să o vindece și să o  elibereze, dar 

nu crede că și tatăl pământesc este așa, atunci El nu o va face. 



În principiu, în adâncuri undeva, ea nu crede că Dumnezeu va veni prin ea, pentru ea. Deci El nu 

o va face, pentru că dacă îl legați pe pământ, va fi legat în ceruri. Acum, în mila Lui, El poate – 

L-am văzut vindecând oameni care păreau să nu aibă credință pentru asta, și El poate sparge 

filtrele și lentilele lor, dar experiența mea este că trebuie să ne confruntăm mai întâi cum putem 

scăpa de celelalte lucruri. 

A face cu Dad Filter – nu este un demon – este o minciună, ca un grăunte de nisip într-o stridie 

care formează o perlă în jurul ei din ce în ce mai mare. O mică minciună, așa că tata nu e 

disponibil și nu va veni după tine. A face față acesteia este în principal un proces de a ridica o 

oglindă și de a spune: „Vezi că mersul tău cu Dumnezeu oglindește profetic relația ta cu Tatăl 

Pământesc? Că l-ai pus pe Dumnezeu într-o cutie?” Pentru că iar și iar voi vorbi cu cineva și ei 

vor spune: „Odinioară eram foarte aproape de Domnul, mergeam împreună, L-am auzit cu 

adevărat, dar în ultimii ani nu a fost nimic și eu doar simt că El este distant și rece.” Așa că spun: 

„Spune-mi despre Tatăl Pământesc”. „Ei bine, când eram copil, petreceam mult timp împreună și 

mergeam la pescuit împreună și eram cei mai buni prieteni. Apoi, el și mama mea au divorțat 

când eu aveam 11 ani și el a plecat și nu am mai vorbit ani de zile.” 

„Huh. Fără glumă? Ei bine, vezi cum arată relația cu Tatăl Pământesc la fel ca relația cu Tatăl 

Dumnezeu? Undeva în interiorul tău ai această așteptare că vom fi foarte aproape pentru o 

vreme, apoi El mă va părăsi și voi fi aproape singură.” 

Sau oameni care au tați răi care au așteptarea că am ratat școala duminicală, am un nodul la sân 

și trebuie să fie cancer pentru că Dumnezeu este supărat pe mine pentru că am ratat școala 

duminicală. Nu am spălat vasele, așa că Dumnezeu o să țipe la mine și să mă pedepsească aspru. 

Toate acestea sunt greșite și ne întristează. Nu-i place să i se spună că El este ca acel nebun. 

Poate că nu era prost, dar era doar ocupat și nu a avut niciodată timp pentru tine sau altceva. Lui 

Dumnezeu nu-i place să i se spună că El este ca acel tip. 

Principala modalitate de a face față unui filtru de tată este doar să ridici o oglindă către cineva și 

să spui: „Vezi că ai făcut asta? Vezi că ai legat-o astfel? Că l-ai pus pe Dumnezeu în cutia asta? 

Că tu ai dictat termenii acestei relații și ai definit cine este El? Și poate că nu există nicio 

modalitate de a o evita pentru că ai învățat-o când erai mic și nu ai cum să înțelegi ce este un 

Tată bun. Dar El așteaptă să intre și să te îmbrățișeze, să fie Abba și să te împingă pe leagăn, dar 

nu crezi că El va face asta pentru că tații nu sunt așa. Și asta e vina ta, nu a Lui.  Nu poți spune 

că Dumnezeu este dragoste pentru toți ceilalți, dar nu și pentru mine  pentru că nu am avut 

niciodată iubire și nu pot primi iubire. Și știu că Biblia spune că El este iubire, dar nu pentru 

mine pentru că răutatea mea este atât de rea încât bunătatea Lui nu o poate birui. Asta e că te faci 

Dumnezeu.  

Ceea ce nu poate fi adevărat. Acesta este doar Antihrist, asta este doar minciuna din groapă. 

Satan încearcă să te facă să spui: „Ei bine, El nu a vrut să spună asta. El poate iubi pe toți, în 

afară de mine.” Te rog, du-i asta Domnului și întreabă-L cum L-ai pus într-o cutie în formă de 

Pământ. Pentru că atâtea alte lucruri, atâtea alte eliberari sau vindecări de care ai putea avea 

nevoie nu pot veni până când nu spui că-ți pare rău și-i ceri să fie Dumnezeu, să fie Tată, în 

orice fel vrea EL. 



Apoi El te va reporni, îți va explica cum să aveți o relație corectă, dreaptă, cu un tată adevărat. 

Trebuie doar să spui că îți pare rău și El o va prelua și El o va face. Dușmanul sufletelor noastre, 

prințul acestei lumi, iubește aceste lucruri pentru că el știe că, dacă ne poate determina să 

greșim, atunci promisiunile lui Dumnezeu vor fi împotriva noastră și nu pentru noi! Alături de 

Deuteronom 28, există și alte locuri care vorbesc despre ce vi se va întâmpla dacă nu ascultați de 

Dumnezeu – individual sau colectiv. Mi se pare că aceste lucruri au căzut deja asupra societății 

americane și asupra aceluia pe care noi o numim „biserică”. 

Ieremia 6:21 – De aceea astfel spune DOMNUL: Iată, voi pune pietre de poticnire înaintea 

acestui popor, și părinții și fiii împreună vor cădea peste ele; vecinul și prietenul lui vor pieri. 

Ieremia 13:14 – Și îi voi zdrobi pe unul de altul, chiar pe părinți și pe fii împreună, spune 

DOMNUL; nu mă voi îndura, nici nu voi cruța, nici nu voi avea milă, ci îi voi nimici.. 

Ezechiel 5:10 – De aceea părinții vor mânca pe fii în mijlocul tău și fiii vor mânca pe părinții lor; 

și eu voi face judecăți în tine și toată rămășița ta o voi împrăștia în toate vânturile. 

Da, asta nu sună bine! Ne-am devorat proprii copii? I-am folosit pentru propriile noastre scopuri, 

ne-a pasat mai mult de noi înșine decât de sacrificiul pentru proprii noștri fii? Cum mai poți numi 

asta când cineva își abuzează verbal, fizic sau sexual copiii? A fost auto-gratificare? Abilități 

proaste de a face față? O continuare a unui ciclu de abuz care a început cu mult înaintea lor? 

Conteaza? 

Pasajul de mai sus din Ieremia 13 pare cu adevărat dur. Dar ce făceau ei să-l înfurie pe 

Dumnezeu atât de mult? Citește-l în context. Ei se închinau altor dumnezei – pe care i-au făcut 

singuri [în imaginație, în duhuri, idoli]. Lucruri din propria lor imaginație despre care credeau că 

le-ar putea salva ce au. Exact despre asta este vorba în toată această carte – cum ne alcătuim 

proprii dumnezei cu unele dintre atributele Tatălui Dumnezeu, dar unele lipsesc și altele 

adăugate. Asta au făcut ei pentru a-l face pe Dumnezeu suficient de nebun încât să reverse beție 

asupra lor și să-i întoarcă împotriva propriei lor cărni și sânge! 

Cum se poate spune că nu facem același lucru? Avem peste 41.000 de confesiuni acum în acest 

monstru numit „creștinism” și începem unul nou la două zile. I-am auzit pe pastori spunând că, 

dacă oamenii nu dau zeciuială, atunci ar trebui să plece, astfel încât să poată aduce pe cineva pe 

acel scaun care să dea zeciuială. Am văzut oameni absolut uzați, alergând zdrențuiți până se 

prăbușesc, apoi sunt ejectați pentru că nu mai sunt folositori. Judecata începe la casa lui 

Dumnezeu. Dacă nu putem modela adevărata paternitate, cum ne putem aștepta ca lumea să știe 

cum arată? 

Vrăjmașul sufletelor noastre și-a pus mâna cu mult timp în urmă spre distrugerea taților, 

distrugerea familiilor, coruperea a tot ceea ce este frumos, astfel încât copiii să nu poată crește 

având o înțelegere adecvată și o relație corectă cu Tatăl Dumnezeu. Minciuna din groapă este cea 

care ne convinge că Dumnezeu nu este acolo, că nu va veni prin noi, că nu ne-ar putea iubi 

niciodată și că suntem aproape singuri. „Trage-te în sus de propriile tale curele. Dumnezeu îi 

ajută pe cei care se ajută pe ei înșiși. Caută-l în dicționar, nu sunt 411-ul tău!” Toate minciuni. 

Nimic de genul acesta nu este în Biblie. De fapt, Părintele Dumnezeu spune aceasta;  



Proverbele 3:1-6 – „Fiul meu, nu uita legea mea, ci inima ta să păzească poruncile mele; Fiindcă 

ele vor adăuga zilelor tale lungime și ani de viață și pace. Să nu te părăsească mila și adevărul; 

leagă-le în jurul gâtului tău; scrie-le pe tăblia inimii tale; Astfel vei găsi favoare și bună  

înțelegere în ochii lui Dumnezeu și a oamenilor. Încrede-te în DOMNUL cu toată inima ta și nu 

te sprijini pe propria ta înțelegere. Recunoaște-l în toate căile tale și el îți va îndrepta cărările.” 

 

MESAJ CĂTRE TAȚI 

Ai putea fi Tatăl Pământesc pentru cineva – sau poate ești mai mult un tată spiritual pentru 

cineva – oricum, ai o responsabilitate uriașă. Dumnezeu te-a făcut și te-a pus drept ambasador al 

Tatălui. Când lucram în învățământul superior, conducând rezidențiate, aveam o expresie latină 

elegantă – „in loco parentis” – care însemna că stăm în locul părinților și aveam responsabilități 

pentru acele vieți tinere. Deși multe colegii și universități au devenit afaceri și nu le mai place 

ideea de „in loco parentis”, totuși nu ai de ales. Dumnezeu te-a pus într-un loc pentru a-L reflecta 

cu acuratețe copiilor tăi /ai Săi. 

Dacă ești plin de Duhul lui Dumnezeu și dacă ești transparent, dacă nu îi stai în cale, atunci ar 

trebui să fie destul de ușor pentru ei să facă o tranziție lină de la tine la El. Fie că sunt tineri în 

ani sau tineri în credință, dezvoltarea și relația lor viitoare cu Tatăl Dumnezeu va depinde cu 

adevărat de ceea ce învață ei despre părinți de la TINE. 

Ai o responsabilitate cu adevărat grozavă. Domnul ți-a acordat un avantaj în această situație 

pentru a te ajuta. Copiii se nasc cu adevărat, dorind cu adevărat să creadă că tatăl lor este 

Superman. Sunt conectați de la început cu această dragoste uimitoare, această strălucire în ochi 

pentru tata. Trebuie să faci niște lucruri îngrozitoare unui copil pentru a-l face să-și urască tatăl. 

Este uimitor pentru mine cât de mult poate rezista acea relație, câți oameni cu care am vorbit care 

chiar vor să aibă o relație corectă cu tatăl lor, chiar dacă i-a violat ani de zile sau i-a bătut sau 

orice alt lucru îngrozitor îți poți imagina. Dumnezeu a stivuit cu adevărat pachetul în favoarea 

tatălui, în multe feluri, tot ce trebuie să faci este să nu-i rănești. 

Desigur, există mult mai mult decât atât, așa cum arată studiile de caz. Există tot felul de moduri 

de a-i învăța lucruri care le vor face rău în relația lor cu Tatăl Dumnezeu. Bănuiesc că cel mai 

bun lucru pe care l-ați putea face este să vă asigurați foarte bine că aveți o relație curată, dreaptă 

și adevărată cu Tatăl Dumnezeu, apoi să ascultați Proverbele 3:5-6. 

Proverbe 3:5-6 – Încrede-te în Domnul din toată inima ta; și nu te sprijini pe propria ta 

înțelegere. În toate căile tale, recunoaște-L și El îți va îndrepta cărările. 

Acum, știu că tocmai am citat asta în ultimul capitol, dar nu sunt sigur că ai ascultat. Poate o pot 

simplifica pentru tine. Știu că începi să ai retrageri de la telecomanda televizorului și probabil că 

trebuie să zgârie ceva. Deci, iată versiunea cu adevărat simplă: 

„Ai încredere în Dumnezeu până la capăt, taci, nu gândi, doar fă tot ce spune El.” 

El este singurul care știe să fie un tată cu adevărat bun. Te plimbi în întuneric sperând să nu 

spargi lucrurile. Acum, este posibil să aveți această falsă asigurare că știți ce faceți și că aveți 



totul sub control, dar asta este doar mândrie. Vă pot asigura că doar Părintele Dumnezeu știe de 

ce va fi nevoie pentru a vă crește corect copiii (copiii naturali sau spirituali). Cel mai bun lucru 

pe care l-ai putea face este să asculți foarte bine și să ieși în calea Lui. 

Am învățat cu mult timp în urmă – ei nu vor merge acolo unde nu îi vei conduce tu. Întreaga 

chestie „Fă cum spun, nu cum fac” – da, nu funcționează niciodată. Ei vor face ca tine –unii. 

Trebuie să fii drept cu Dumnezeu dacă te aștepți ca copiii tăi să fie drept cu Dumnezeu. Va trebui 

să-i iubești atunci când se încurcă, va trebui să le arăți că sunt o prioritate pentru tine, va trebui să 

te sacrifici – și va trebui să disciplinezi. Și când ești frustrat și exasperat, va trebui să le dai de 

câte ori au nevoie să învețe - și nu o dată în plus doar pentru că ești frustrat sau furios sau rănit. 

Efeseni 6:1-4 – Copii, ascultați de părinții voștri în Domnul, căci este drept. Cinstește-ți tatăl și 

mama; (care este prima poruncă cu făgăduință;) Ca să-ți fie bine și să trăiești mult pe pământ. Și, 

părinților, nu provocați copiii voștri la mânie, ci creșteți-i în hrănirea și îndemnul Domnului. 

Tată, dacă crezi că există o șansă ca copiii tăi (naturali sau spirituali) să se relaționeze cu 

Dumnezeu într-un mod pitoresc din cauza modului în care s-au raportat cu tine, atunci spune că 

îți pare rău și fii cel care ține o oglindă în sus, pentru ei, și arătați-le că au făcut-o. Poți fi de mare 

ajutor în a mărturisi filtrul tatălui și a-i ajuta să scape de el. Există șanse mari să se relaționeze 

cu Dumnezeu așa cum o faci tu – datorită filtrului tău pentru tată și a ceea ce ai învățat de la tatăl 

tău pământesc. Așa că s-ar putea să vrei să-i împotriviți mai întâi. Nu se știe cu câte generații în 

urmă ar putea trece asta! 

 

MESAJ PENTRU MAME   

Oh, dragi mame dulci. Te rog să nu te gândești nici măcar un minut că îți înjosesc rolul în toate 

astea! Știu că este posibil ca oamenii să aibă filtre pentru mamă sau să aibă filtre pentru tată, care 

sunt în mare parte modelate de mama care trebuia să fie tată pentru că tata a plecat sau orice 

altceva. Știu că copiii sunt extrem de influențați de mamele lor. Dar nu se traduce atât de mult 

prin faptul că ei îl leagă pe Dumnezeu cu ea în felul despre care vorbim. Pur și simplu nu par să 

facă legătura subconștientă cu Tatăl Dumnezeu la fel de ușor cu chestiile de la mamă. 

În scopul acestei cărți, ne-am concentrat în mare măsură asupra influențelor tatălui, dar vă pot 

asigura că am consiliat o mulțime de oameni care au fost cu adevărat deranjați de mamele lor! Și 

oameni care nu ar fi supraviețuit deloc fără mamele lor. Filtrul tatălui tinde să fie un pic o 

combinație a modului parental pe care l-au experimentat din ambele părți. Dar când se roagă: 

„Tatăl nostru, care ești în ceruri, sfințit prin Numele Tău”, tinde să le aducă în minte tot ceea ce 

au învățat despre părinți. 

În calitate de mamă, ești într-o poziție bună de a evalua cu atenție modul în care propriul tău 

filtru pentru tată ar putea influența copiii tăi. Ești într-o poziție bună pentru a-i ajuta să-și vadă 

propriile filtre, să le spargă și să intre într-o relație corectă cu Dumnezeu. Dacă căsnicia a mers 

prost, dacă au fost răniți de tata, începeți prin a accepta o anumită responsabilitate pentru ea, 

mărturisindu-le copiilor și rugându-i să vă ierte pentru că l-ați adus pe acel bărbat în viața lor sau 

pentru lucruri rele pe care le-ați spus despre el sau pentru partea ta în divorț sau orice altceva. 



Atunci fă tot posibilul să le arăți cine este Dumnezeu cu adevărat și cât de mult vrea El să-i 

iubească și fii prezent pe deplin în viața lor. Va modela și felul de tată care vei fi. 

S-ar putea să trebuiască să vă lăsați propria durere deoparte, astfel încât copiii voștri să poată 

merge drept cu Dumnezeu. Poți să faci asta, nu? Adică împlinirea sufletele lor este suficient de 

importantă pentru tine pentru a face asta, nu? Dacă nu ești sigur că poți, atunci recunoaște asta 

lui Dumnezeu că păcătuiești, că ai amărăciune și neiertare, în inima ta, și roagă-L să o ia pentru a 

putea face ceea ce trebuie. Și crede că El o va face. Isus a murit pentru a te salva de astfel de 

lucruri. Nu doar pentru a vă salva sufletul din iad, ci pentru a vă salva de păcat, amărăciune, 

mânie, neiertare și multe altele – chiar acum. 

Vă rog, mame, vă rugăm să-i iertați pe tați. Vă rog să nu-i înjosiți și să-i doborâți și să vă 

comportați ca și cum ar fi Homer Simpson. Și chiar dacă SUNT un fel ca Homer, încearcă să-i 

construiești în ochii copiilor lor. Dacă nu de dragul lui, atunci de dragul relației lor cu 

Dumnezeu. 

În Studiile de caz, am vorbit despre Isaac. Era un tip bun, dar soția lui Rebekah l-a învățat pe fiul 

ei, Jacob, că poți să-l minți pe tata pentru a obține ceea ce îți dorești, chiar dacă asta înseamnă să 

furi de la fratele tău geamăn, Esau. Ea l-a învățat că este în regulă să mintă și să constrângă o 

binecuvântare pentru dreptul de naștere, a tatălui, prin orice mijloace necesare, (Gen. 27). Ea l-a 

învățat pe Iacov că tata preferă un fiu, decât pe celălalt. Ea l-a învățat să fie interesat de sine și să 

facă tot ce este necesar pentru a câștiga. 

Mai târziu, Jacob se trezește păcălit de tatăl său (socru) și lucrează timp de șapte ani pentru a-și 

câștiga soția nedorită. Apoi trebuie să lucreze încă șapte ani pentru soția potrivită. (Gen. 29) 

 El ajunge să fie căsătorit cu două surori care sunt mereu în competiție. Ca și cum a crescut cu 

propriul său frate. Îi cam servește bine, nu-i așa? Dar încă nu își învață lecția. Încă mai are acest 

lucru în cap cu care îl poate înșela pe tata, așa că încheie o înțelegere pentru turme și apoi 

încearcă să trișeze și să trucheze, astfel încât tata să fie schimbat. (Gen. 30) 

 În Geneza 31, el încearcă să-și convingă cele două soții să-și părăsească casa și să plece cu el și 

le minte! El le spune că Dumnezeu este responsabil pentru că oile se nasc cu pete și că 

Dumnezeu este de partea lui, dar, de fapt, el încerca cu bună știință să-și înșele socrul. 

Acum, fie că Dumnezeu a fost într-adevăr cu el sau nu, este clar că el a crezut că a făcut-o el 

însuși prin propriile sale invenții. El chiar le minte pe cele două soții despre ceea ce i-a spus 

Dumnezeu! Dumnezeu chiar a spus: 

Geneza 31:3 – Și Domnul a zis lui Iacov: „Întoarce-te în țara părinților tăi și la rudele tale; iar eu 

voi fi cu tine. 

Dar ceea ce le-a spus Iacov nevestelor pe care le-a spus Domnul a fost aceasta: 

Geneza 31:7-13 – „Și tatăl tău m-a înșelat și mi-a schimbat salariul de zece ori; dar Dumnezeu 

nu i-a îngăduit să mă rănească. Dacă el a zis astfel: Pestrițele va fi plata ta; atunci toate vitele au 

purtat pete; apoi a scos toate vitele slabe. Astfel, Dumnezeu a luat vitele tatălui tău și mi le-a da 

miet. Și s-a întâmplat că, în vremea când vitele au rămas însărcinate, mi-am ridicat ochii și am 



văzut în vis și iată, berbecii care săreau peste vitele care erau rele, pătați și striați. Și îngerul lui 

Dumnezeu mi-a vorbit în vis, zicând: Iacov! Și am zis: Iată-mă! Și el a spus: Ridică-ți ochii și 

vezi, toți berbecii care sar peste vite sunt rele, pestriți și pătați, căci Am văzut tot ce ți-a făcut 

Laban. Eu sunt Dumnezeul din Betel, unde ai uns stâlpul și unde mi-ai făcut un jurământ: acum 

ridică-te, ieși din țara aceasta și întoarce-te în țara rudei tale.” 

Dar NU asta a spus Dumnezeu! Dumnezeu nu i-a spus să înșele în capitolul 30 și Dumnezeu nu 

și-a luat meritul pentru asta și nici nu a dat vina pe socru. Tot ce a spus Dumnezeu a fost să 

plece. Dar le convinge pe soții că Dumnezeu este pe deplin de partea lor – așa că soția lui Rahela 

fură zeii casei tatălui ei Laban și îi ascunde în șaua cămilei. Apoi, când Laban îi ajunge din urmă 

și caută după idolii valoroși furați, ea îl minte și îi spune că are menstruația și că nu se poate 

ridica din șa. Din nou, ei nu vor merge acolo unde nu îi vei conduce tu, iar Jacob i-a învățat pe 

oameni să-l mintă pe tata. 

Aceeași strategie – ascunderea lucrurilor în saci – revine împotriva lui mai târziu, când propriul 

fiu al lui Rebecah, Joseph, le face tuturor fraților săi. E amuzant cum lucrurile se repetă în 

continuare în familii, nu-i așa? 

În Geneza 32, Iacov se luptă cu un bărbat toată noaptea și nu va da drumul până când nu-l 

binecuvântează, același tip de constrângere pe care a învățat-o toată viața. Apoi află că s-a luptat 

cu Dumnezeu și i s-a rupt șoldul și apoi merge șchiopătând. Ai crede că Dumnezeu îl pune în 

sfârșit în locul lui și el se impacă cu Esau și pare să se descurce mai bine după aceea – dar el îl 

sărută, apoi îl minte pe Esau și pleacă în direcția opusă. Apoi, propriii săi fii îl mint pe Iacov 

pentru că vor să fure dreptul de întâi născut al fratelui lor Iosif. E amuzant cum se întoarce totul, 

nu? Iacov se supune lui Dumnezeu și este considerat patriarh și erou, dar motivele lui sunt puțin 

egoiste și colorate de un sentiment de drept. 

Acesta este un exemplu de lungă durată a modului în care o mamă poate face cu adevărat o mare 

diferență – pentru bine sau pentru rău. 

 

CREDINȚA CA A UNUI ADOLESCENT 

 (CredințaDeAdolescent/ FaithLikeATeenager) 

Avem trei relatări diferite, identice ale declarației clare a lui Isus că nu veți intra în Împărăția lui 

Dumnezeu decât dacă o primiți ca pe un copil mic. 

Matt. 18:3 Și a zis: Adevărat vă spun că, dacă nu vă întoarceți și nu veți fi ca niște copii, nu veți 

intra în Împărăția cerurilor. 

Marcu 10:15 – Adevărat vă spun că oricine nu va primi Împărăția lui Dumnezeu ca un copil mic, 

nu va intra în ea. 

Luca 18:17 – Adevărat vă spun că oricine nu va primi Împărăția lui Dumnezeu ca un copil mic, 

nu va intra în ea. 



DACĂ Cuvântul lui Dumnezeu este adevărat și corect, atunci acesta este un punct destul de al 

naibii de critic și s-ar putea să vrei să fii cu adevărat sigur că ai înțeles bine! 

Deci, ce mai faci în acest punct? Ai credință ca un copil? Poate o pildă va ajuta. 

CredințaDeCopilaș se așează în spatele mașinii monovolum și se uită pe fereastră și spune: 

„Vai!” CredințaDeCopilaș nu știe cum funcționează motorul sau de unde vine benzina și nu își 

face griji dacă monovolumul are airbag-uri laterale. CredințaDeCopilaș știe doar că tata conduce 

și noi mergem la casa bunicii și ne oprim la McDonald's pe drum! 

CredințaDeCopilaș nu știe cum să navigheze pe traseu și nu-i pasă. CredințaDeCopilaș nici 

măcar nu ar fi luat în considerare să încerce să conducă – lui CredințaDeCopilaș nu i-a trecut 

niciodată prin minte că tata nu era pe deplin capabil făcând treaba de unul singur. 

CredințaDeCopilaș doar moțăie liniștit și se bucură de plimbare, chiar dacă este accidentat. 

Nimic de care să-ți faci griji, pentru că tata știe ce face. CredințaDeCopilaș vorbește cu tata și își 

așteaptă fiecare cuvânt pentru că CredințaDeCopilaș îl adoră pe tata. Tata este furnizorul lui, 

salvatorul, liderul și, în general, supereroul său din viața reală. Indiferent de orice dovadă fizică 

sau logică care să spună contrariul, CredințaDeCopilaș este doar sigur că tatăl lui îl poate bate pe 

tatăl tău. 

Dacă vrei să vezi o altă poză cu CredințaDeCopilaș, încearcă asta: 

Marcu 4: 37-40 – Și s-a ridicat o furtună puternică de vânt, și valurile băteau în corabie, încât 

aceasta se umplea deja. Dar El [Isus] era în pupa corăbiei, adormit pe pernă; și L-au trezit și i-au 

zis: Învățătorule, nu îți pasă că pierim? Și S-a sculat și a certat vântul și a zis mării: Taci acum! 

Fii linistit! Și vântul a încetat și s-a făcut imediat o Mare calmă. El le-a zis: De ce sunteţi atât de 

timizi si fricoși? Cum de nu aveți credință? 

CredințaDeCopilaș era celălalt nume al acelui copil cu o praștie care îi spunea asta unui monstru 

pe nume Goliath: 

1 Sam. 17:26, 37, 46, 48 – Cine este acest filistean netăiat împrejur, ca să sfideze oștile 

Dumnezeului celui viu. Domnul, care m-a izbăvit de laba leului și de laba ursului, mă va izbăvi 

din mâna acestui filistean. În ziua aceasta, Domnul te va da în mâna mea și eu te voi doborî și îți 

voi tăia capul. Apoi, când filisteanul s-a apropiat pentru a-l ataca, David a alergat repede la linia 

de luptă să-l întâmpine. 

Și mulți ca el – Avraam, Noe, Moise, Iosif, Daniel, Ghedeon, Samson, Petru, Ștefan și mulți alții 

de-a lungul istoriei. CredințaDeCopilaș vorbește cu îndrăzneală și fără teamă și aleargă rapid la 

linia de luptă pentru a întâmpina inamicul. 

CredințaDeCopilaș nu-și face griji în privința armurii de lux sau a strategiei de luptă, 

CredințaDeCopilaș știe că Dumnezeu poate folosi orice și așa că merge împotriva uriașilor în 

puterea pe care o are - chiar și un împușcătură și cinci pietre. CredințaDeCopilaș este extrem de 

ofensatoare pentru ceilalți, deoarece el seamănă cel mai mult cu Isus. Oamenii cred că este 

arogant, prost, lipsit de sens, sinucigaș, copilăresc, miop și, în general, imposibil de tratat. De 



îndată ce Goliat l-a văzut pe David, l-a disprețuit (I Sam. 17:42). Frații lui David au ars de mânie 

față de el (I Sam. 17:28). Saul îl ura (I Sam. 18:8-11 și în altă parte). 

Necazurile nu se termină atunci când începi să accepți Împărăția lui Dumnezeu ca pe un copil 

mic! Și recompensă fără sfârșit. 

Din păcate, astăzi CredințaDeAdolescent este mult mai comună. 

CredințaDeAdolescent nu vrea să stea în spatele mașinii monovolum, când tocmai și-a luat 

permisul și vrea să conducă singur [în SUA conduc tinerii de la 16 ani]. CredințaDeAdolescent îl 

frământă pe tata să intre pe scaunul pasagerului. CredințaDeAdolescent nu vrea să meargă la 

McDonald's pentru că nu este sănătos și nu-i vine să creadă că tata nu este conștient de daunele 

ecologice, economice și ale justiției umane pe care un astfel de conglomerat mondial le face 

lumii. 

Tata nu este la fel de bine informat ca CredințaDeAdolescent. De fapt, CredințaDeAdolescent se 

întreabă adesea cum s-ar descurcat tata fără el. CredințaDeAdolescent nu vrea în mod special să 

meargă la casa bunicii, dar este doar sigur că știe o modalitate mai rapidă de a ajunge acolo. 

CredințaDeAdolescent nu moțăie și se bucură de plimbare. CredințaDeAdolescent ridică muzica 

foarte tare, dă un apel pe telefonul său mobil, își bea smoothie-ul cu germeni de grâu, conduce 

prea repede și încearcă din greu să-l ignore pe tata cât mai mult posibil. 

Există seminarii în America care au o diplomă „CredințaDeAdolescent”? Care poate fi scopul 

unui seminar cu excepția de a te învăța cum ești mai deștept și mai bun decât oamenii care au 

mers la acel ALT seminar – sau nu au mers deloc la seminar. Ce au făcut ei cu adevărat decât ne-

au încurajat și ne-au învățat cum să împărțim Trupul lui Hristos în bucăți din ce în ce mai mici? 

Cine erau experții în CredințaDeAdolescent pe vremea lui Isus? Fariseii și saducheii. Liderii 

religioși sunt întotdeauna cei care cred că toți sunt mari și pe care îi cunoști cel mai bine. Citește 

Matei 23 și vezi ce simțea Isus pentru ei. Este destul de clar ce simte despre 

CredințaDeAdolescent. Mai bine speri că nu ești unul dintre ei. 

Ce zici de asta? 

 

ÎMPĂCARE ÎN ULTIMELE ZILE 

Cred că acum este momentul să se rezolve asta. Nu doar pentru a vă împăca cu Tatăl Pământesc, 

ci pentru a sparge filtrele și lentilele și pentru a vă împăca cu Tatăl Dumnezeu. În cartea lui 

Maleahi citim despre o profeție destinată ultimelor zile, zilele chiar înainte de întoarcerea lui Isus 

Hristos. Eu cred că suntem în acele zile. Și nu cred că El se va întoarce până când inimile noastre 

nu se vor întoarce către Tatăl. Asta înseamnă să-L vedem așa cum este El, nu cine credem noi că 

este. 

Asta înseamnă să-L lăsăm să iasă din cutia în care L-am blocat și să acceptăm deplinătatea a ceea 

ce suntem noi ca fii și fiice adoptați ale Celui Prea Înalt. 



Maleahi 4:1-6 – „Căci, iată, vine ziua care va arde ca un cuptor; și toți cei mândri, da, și toți cei 

ce fac rău, vor fi miriște; și ziua care va veni îi va arde, zice Domnul oștirilor, și nu le va lăsa nici 

rădăcină, nici ramură. Dar pentru voi, care vă temeți de numele Meu, va răsări Soarele dreptății 

cu vindecare în aripile Lui; şi veţi ieşi şi veţi crește ca viţeii din grajd. Și veți călca pe cei răi; 

căci vor fi cenuşă sub tălpile picioarelor voastre în ziua în care voi face [aceasta], zice Domnul 

oştirilor. Aduceți-vă aminte de legea robului meu Moise, căruia i-am poruncit în Horeb pentru tot 

Israelul, legile și porunci. 

 Iată, vă voi trimite pe proorocul Ilie înainte de venirea zilei celei mari și înfricoșătoare a 

Domnului: și El va întoarce inima părinților către copii și inima copiilor către părinții lor, ca nu 

cumva să vin și să lovesc. pământul cu un blestem.” 

Reconcilierea sună destul de bine, dar lovirea nu sună a distracție deloc. Nu știu cine ar putea fi 

acest Ilie care îi cheamă pe oameni să se înțeleagă cu tații lor – pământești și cerești – dar dacă 

știm că este ATAT de important (de dragul evitării loviturilor și toate acestea), poate că ar fi bine 

dacă le-ar ajuta El înainte să fie prea târziu. Poate că „Ilie” este noi -  toți cei care rostim 

cuvântul Domnului. 

Și chiar simt că este cuvântul Domnului pentru această oră ceva de genul – „Încetează să Mă mai 

vezi așa cum vrei să Mă vezi și lasă-mă să fiu DUMNEZEU. Reconciliază-te cu Mine și pune 

lucrurile altfel în perspectiva corectă. Eu sunt mare, iar tu mic.” 

Și nu este atât o amenințare, cât o declarație a ceea ce este evident. Dacă intrăm într-un moment 

în care Dumnezeu își va salva copiii de tot răul, dar nu crezi că Tata va veni în locul tău și te va 

salva – atunci poate că nu ești copilul Său. Poate că ești fiul sau fiica adoptată a unui zeu pe care 

l-ai inventat și care nu este deloc Dumnezeu Atotputernic. Poate te închini la o stâncă sau un băț 

care nu te poate ajuta. Dar dacă îți vei întoarce inima către EL, așa cum este El, nu așa cum crezi 

tu că este, atunci El te poate salva. 

Nu cred că Lui îi place să lovească oamenii. El vrea ca nimeni să nu piară. El L-a dat pe singurul 

Său Fiu pentru a ne mântui pe toți. 

Ioan 3:16 – “Căci atât de mult a iubit Dumnezeu lumea, încât a dat pe singurul Său Fiu, pentru ca 

oricine crede în El să nu piară, ci să aibă viață veșnică.” 

Chestia este că trebuie să credem în cine este El cu adevărat, nu umbra, caricatura, falsitatea 

blondă americană cu ochi albaștri pe care le-am creat cu propriile noastre mâini. Alte cărți ale 

noastre vorbesc despre diferența dintre a-l urma pe Hristos și a participa la „bisericismul” 

modern. Nu este deloc același lucru. De asemenea, a crede cu încăpățânare într-o bucată de 

Dumnezeu nu înseamnă cu adevărat să-L lași să fie cine este El și poți risca să crezi în ceva care 

nu este deloc El. 

Dacă ții ceva împotriva Tatălui Pământesc (sau a mamei, a tatălui vitreg sau a pastorului sau 

oricui), trebuie să ierți și să dai jos. Această carte este în mare parte despre a fi corect cu 

Dumnezeu, dar nu poți face asta dacă ești plin de amărăciune și neiertare. Nu contează dacă te-a 

violat, te-a abandonat sau ți-a ucis mama sau orice altceva. Nu încerc să fiu nesimțitor, dar 

cuvintele lui Dumnezeu despre asta sunt foarte clare.  



Matei 6:15 – “Dar dacă nu iertați oamenilor greșelile lor, nici Tatăl vostru nu vă va ierta greșelile 

voastre.” 

Marcu 11:24-26 – „De aceea vă spun: Tot ce doriți când vă rugați, să credeți că veți primi și veți 

avea. Și când stați în picioare rugându-vă, iertați dacă aveți ceva împotriva oricui; pentru ca și 

Tatăl vostru care este în cer să vă ierte fărădelegile voastre. Dar dacă voi nu iertați, nici Tatăl 

vostru care este în cer nu va ierta fărădelegile voastre.” 

Efeseni 4:32 – „Și fiți buni unii cu alții, compătimitori, iertându-vă unii pe alții precum și 

Dumnezeu, pentru Cristos, v-a iertat pe voi.” 

Nu există nicio zonă gri acolo. Nu există loc să spui că Dumnezeu îți va permite să te ții de 

neiertare pentru anumite răni cu adevărat profunde, cu adevărat traumatizante. Trebui să faci 

totul complet. Acum, înțeleg că uneori ne-am ținut de ceva atât de mult încât mâna noastră este 

atrofiată, încât n-o putem elibera pentru că este prea înrădăcinată în noi și ne e prea greu și nu 

știm cum să trăim fără asta. În astfel de cazuri, le spun oamenilor doar: „Știi că ar fi trebuit să 

renunți la asta cu mult timp în urmă, nu? Știi că Dumnezeu nu vrea să o ții, nu? Știi că este 

păcat să o ții și că Dumnezeu nu te va ierta atâta timp cât îl ții, nu? Ei bine, știu că nu știi cum 

să renunți la ea, dar doar mărturisește că ai greșit când ai păstrat-o, vrei să renunți, dar nu poți 

și ai nevoie de El să ți-o ia. Apoi El îți va desprinde degetele înapoi (le va rupe dacă va trebui) și 

le va lua de acolo. Poate chiar în acest moment, sau poate într-o dimineață te vei trezi că a 

dispărut. Dar lucrul corect este să-ți mărturisești păcatele și să vezi cum El este credincios și 

drept să te curețe de orice nedreptate.” 

1 Ioan 1:8-10 – „Dacă spunem că nu avem păcat, ne înșelăm pe noi înșine și adevărul nu este în 

noi. Dacă ne mărturisim păcatele, el este credincios și drept să ne ierte păcatele și să ne curețe de 

toată nedreptatea. Dacă spunem că nu am păcătuit, îl facem mincinos și cuvântul lui nu este în 

noi.”  

Probabil că există ceva acolo care trebuie rezolvat. Descurcă-te. Rămânem fără timp și viețile și 

sufletele altora depind de faptul că tu ai dreptate cu Dumnezeu. Ei nu vor merge acolo unde nu îi 

veți conduce. 

Inamicul a făcut multe pentru a distruge căsătoriile, a distruge tații, a distruge supunerea față de 

părinți, pentru a-i batjocori ca modele de urmat. Pentru mulți oameni, filtrul lor pentru tată este 

modelat de media. A fost Ward Cleaver (Leave it To Beaver) sau Steve Douglas (My Three 

Sons) sau Andy Taylor (Andy Griffith Show). Acum este mai probabil să fie modelați de Homer 

Simpson (The Simpsons) sau Al Bundy (Căsătorit cu copii) sau Hank Hill (King of the Hill) sau 

Tim Taylor (Home Improvement) și/sau oricare dintre tații din Southpark ( sau Dr. Evil din 

filmul Austin Powers „Goldmember”). Dacă te uiți, vei vedea că emisiunile și reclamele îi 

tratează mereu pe tați ca și cum ar fi proști sau neînțelegători, că ei sunt în mare parte în cale și 

trebuie să te strecori în spatele lor și este în regulă să minți. Inamicul face tot ce poate pentru a-i 

face obiecte de lipsă de respect. 

Vreau să mă întorc unde am început acest capitol. Acest lucru trebuie să se întâmple. Oamenii 

trebuie să se împace cu Părinții lor – cu toți Părinții lor. Dumnezeu nu glumește. Dacă El se 



întoarce și nu am făcut cu adevărat eforturi pentru a îndrepta totul, atunci vor fi probleme. Și nu 

este că El este cu adevărat nebun, ci doar că, dacă nu rezolvăm asta, cum poate Dumnezeu să se 

întoarcă și să fim dispuși să-L primim? Nu este ca și cum ar vrea să ne lovească, este ca și 

gravitația. Dacă arunci ceva dintr-o clădire înaltă, se va frânge. Cam așa este. Dacă nu te împaci 

cu tații, nu poți fi împăcat cu Tatăl – și acesta este un blestem. 

Maleahi 4:5-6 – Iată, vă voi trimite pe proorocul Ilie, înainte de venirea zilei mari și 

înfricoșătoare a Domnului; părinților, să nu vin și să lovesc pământul cu blestem. 

Deci, într-adevăr, se reduce la asta. Cât timp crezi că îți poți permite să amâni? Cât timp crezi că 

îți poți permite să ignori să vorbești despre asta cu fiii și fiicele tale? Da, poate vrei să te apuci de 

asta. 

Te rog? 

 

RUGĂCIUNE 

Dacă sunteți convins, după toate acestea, că aveți un filtru tată cu care trebuie să ne ocupăm, 

atunci să ne rugăm acum. 

Oh Doamne. Văd acum că Te-am pus într-o cutie, că Te-am limitat în anumite privințe și că am 

greșit când o fac. Doamne, Te rog iartă-mi aroganța de a crede că am vreun drept să-Ți spun 

cine poți fi pentru mine. 

Tu ești mare și eu sunt mic și îmi pare atât de rău. Mă simt mustrat și renunț la orice minciuni pe 

care le-am lăsat să intre, orice neînțelegeri pe care le-am hrănit și pe care m-am zidit și Te rog, 

Tată, să le zdrobești pe toate. De bunăvoie, în acest moment, îmi iau Sabia Duhului și o zdrobesc 

într-un milion de bucăți. Să știe tot ce este în ceruri că nu vom mai juca așa ceva. Te rog, Te 

implor, să intri și să-mi arăți ce fel de Tată ești cu adevărat. Îți cer să mă înveți cum să mă 

raportez la Tine în condițiile Tale, nu în ale mele. 

Te rog, Abba, Tăticule, Te rog remediază toate astea. Îmi pare rău pentru tot ce am lăsat să 

intre. Te rog, scoate ce e rău și pune la loc ce e corect. Te rog. În Numele lui Isus Hristos, Îți cer 

să scoți tot ce e ceva în cale între mine și Tine, astfel încât să-Ți pot ține Mâna și să putem 

merge drept, împreună. Indiferent ce a însemnat inamicul pentru rău, folosește-l pentru bine. În 

Numele lui Isus Hristos. Amin. 

După cum am menționat mai devreme, nu este suficient să scoți lucrurile rele din paharul tău, 

trebuie să introducem lucrurile bune înăuntru. Dacă te pocăiești pentru duhul poftei și Domnul te 

curățește, atunci te rogi pentru darul de autocontrol pentru a umple acel spațiu. Uneori lucrurile 

din noi vin direct de la tronul lui Dumnezeu, alteori unul de la altul. 

Întotdeauna spun tuturor, înainte de a lăsa pe cineva să pună mâna pe tine și să-ți împărtășească 

ceva, roagă-L întotdeauna Domnului să te ferească de orice nu este de la El. Fie că este vorba de 

punerea mâinilor în persoană sau prin telefon sau internet sau citind cartea lor, trebuie totuși să 

ne asigurăm că obținem doar ceea ce Dumnezeu vrea să avem. 



Deci, să ne rugăm mai întâi: 

Doamne Dumnezeul Atotputernic, Creatorul Cerului și al Pământului, Tată, Abba... protejează-

mă, Te rog. Promiți că ești un Tată bun și că dacă cerem pâine, nu ne vei da o piatră, dacă 

cerem un ou, nu ne vei da un scorpion, așa că Te rog să știi că vin la Tine cu inima mea la fel de 

curată pe cât știu să fiu, cerșind pentru mai mult de la Tine și respingând orice nu este curat și 

sfânt, ci ceea ce Tu vrei pentru mine. Te rog să nu mă lași să primesc nimic care nu este de la 

Tine, ci ceea ce îți dorești pentru mine. Dar dacă ești Tu, voi lua tot ce pot. Mulțumesc Doamne, 

în Numele lui Isus Hristos, mă rog Tatălui pentru toate acestea, Amin. 

Acum, dacă poți să stai cu credință în asta și să crezi, dacă ai credința de primit, atunci mă voi 

ruga pentru tine: 

Doamne Dumnezeule Atotputernic, Părinte, Abba, Te rog Tată, îți mulțumesc foarte mult pentru 

ceea ce ai făcut în viața mea și de toate ori când m-ai frecat pe cap și m-ai sărutat și m-ai tras în 

poala Ta și m-ai ajutat prin orice a venit la mine. Tată, există oameni care citesc această carte 

care sunt disperați, care nu te-au simțit niciodată, nici nu te-au auzit sau au știut că îți place că 

ești real. Dacă au nevoie de la Tine, Te rog să-l verși asupra fiecăruia. Și dacă am ceva, te rog 

să le dai și să-Ți verși dragostea Ta din belșug asupra lor. Te rog, arată-le cât de mare ești, cât 

de iubitor și adevărat, cât de disponibil și mereu prezent ești. 

Te rog Doamne, orice ai făcut pentru mine, Te rog, fă, după voia Ta și cu bunăvoința Ta și 

pentru ei. Să își dorească cu adevărat să-și împace inimile copiilor cu tații și ale taților cu 

copiii. Te rog, împăcă-Te cu noi, Doamne, gândește-Te de bine pentru noi și binecuvântează-ne 

– pentru ca noi să-Ți mulțumim și să fim o binecuvântare în numele Tău pentru ceilalți. 

Te rog, Abba. Numai Tu ești vrednic de slavă și cinste și laudă. Înălță-Te, Dumnezeule, mai 

presus de ceruri, mărire Ție, Doamne, de la noi. Revarsă-mă, Doamne, peste oricine are nevoie. 

Oricare ar fi costul, chiar dacă nu-l primesc niciodată înapoi. Chiar dacă nu Te mai aud 

niciodată sau nu simt atingerea Ta. Te rog, Doamne,  au de ceva vreme mare nevoie de Tine. Te 

rog, umple-le paharele atât de pline de Tine încât nimic altceva să nu mai poată încăpea. Te rog 

termina ceea ce ai inceput în ei si nu intârzia. Te rugăm să fii milostiv și să ne ierți greșelile 

noastre și să ne cercetezi și să ne arăți cine ești cu adevărat. Mă rog la toate acestea cu 

așteptare și  recunoștință, știind că îmi auzi rugăciunile și îmi răspunzi. În Numele puternic, 

prețios și sfânt al lui Isus Hristos, ne rugăm toate aceste lucruri Tronului Mare, Amin. 

Dragi copii, vă rugăm să nu întârziați. Ora este târzie și nu mai este timp pentru prostii. Tot ce 

poate fi zguduit va fi zdruncinat și trebuie să fii gata. Să se topească tot ce este din lume și 

lucrurile acestei lumi. Singurul lucru care vă va ajuta să treceți prin ceea ce urmează este o relație 

corectă, o relație profundă, de durată și intimă cu Tatăl Dumnezeu. Nu este suficient să fii 

„mântuit” sau „plin de Duh” sau „religios” – va necesita intimitate cu Atotputernicul la o scară 

pe care lumea rar a văzut-o. 

Bărbații vor înnebuni pentru priveliștile pe care le văd ochii. 

 Dar Copiii Mei vor rămâne deasupra tuturor, mai mult decât biruitori, stabili în mijlocul furtunii, 

pentru că sunt plantați pe Stâncă, pe temelia fermă care nu poate fi mișcată. Odihniți-vă în Mine, 



copiii mei, și știți că sunt suficient pentru voi. Indiferent ce va veni, nu te voi părăsi și nici nu te 

voi abandona. Nu mă părăsi, nu te rușina de Mine, nu Mă nega și nu te voi nega. Vă iubesc, 

dragii mei copii. Tânjesc atât de mult după tine. Odihnește-te în mine și cunoaște că Eu Sunt 

Dumnezeu. 

Coloseni 1:12-20 – Mulțumind Tatălui, care ne-a făcut să fim părtași la moștenirea sfinților în 

lumină: Care ne-a izbăvit de sub puterea întunericului și ne-a mutat în împărăția lui Fiullui Său 

iubit: În care avem răscumpărarea prin sângele Lui, [chiar] iertarea păcatelor: Care este chipul 

Dumnezeului nevăzut, întâiul născut din orice făptură, căci prin El au fost făcute toate cele ce 

sunt în ceruri, și care sunt pe pământ, vizibile și invizibile, fie că sunt tronuri, fie stăpâniri, fie 

principate, fie puteri: toate lucrurile au fost create de El și pentru El: Și El este înaintea tuturor 

lucrurilor și toate lucrurile stau prin El. 

Și el este capul trupului, al bisericii: Care este începutul, întâiul născut din morți; ca în toate 

[lucrurile] să aibă preeminența. 

Căci a plăcut [Tatălui] ca în El să locuiască toată plinătatea; Și, făcând pace prin sângele crucii 

Sale, prin El să împace toate lucrurile cu Sine; prin El, [spun eu], fie că sunt lucruri pe pământ, 

fie lucruri în cer. 

1 Ioan 3:1-2 – Iată ce dragoste ne-a dăruit Tatăl, ca să fim numiți fii ai lui Dumnezeu; de aceea 

lumea nu ne cunoaște, pentru că nu L-a cunoscut nici pe El. Preaiubiților, acum suntem fii ai lui 

Dumnezeu și încă nu s-a arătat ceea ce vom fi; dar știm că, când se va arăta El, vom fi asemenea 

Lui; căci îl vom vedea așa cum este. 

Romani 8:13-19 – Căci dacă trăiți după trup, veți muri; Căci toți cei călăuziți de Duhul lui 

Dumnezeu, ei sunt fii ai lui Dumnezeu. Căci nu aţi primit duhul robiei din nou de frică; dar voi 

aţi primit Duhul înfierii, prin care strigăm: Avva, Tată. Însuși Duhul mărturisește cu duhul nostru 

că suntem copiii lui Dumnezeu: și dacă sunt copii, atunci moștenitori; moștenitori ai lui 

Dumnezeu și comoștenitori cu Hristos; dacă pătimim împreună cu El, ca să fim și împreună 

proslăviți. Căci socotesc că suferințele din timpul prezent nu sunt vrednice de a fi comparate cu 

slava care se va descoperi în noi. Căci așteptarea stăruitoare a făpturii așteaptă manifestarea fiilor 

lui Dumnezeu. 

 

ANEXA A 

Scrisoare Deschisă de Scuze Către Lume 

Vă rog să aveți grijă de mine, acest lucru este așteptat de mult și este mult teren de acoperit. 

Vreau să mă asigur că scot totul. Nu doar pentru mine, ci pentru că cred că trebuie să auzi. Poate 

că există și alți creștini care trebuie să-și ceară scuze și vor găsi curaj aici. Apreciez timpul tău, 

știu că este valoros. 

Dragi membri ai lumii, 



Sunt doar un tip, nimeni cu adevărat. Fiul unui predicator și misionar. Ani și ani de școli biblice 

de vacanță, tabere de vară, excursii pentru tineri la schi, spectacole de păpuși, reînvieri, excursii 

cu corul – tot ce-ai vrea să spui. Chiar am mers la o facultate creștină și am obținut o diplomă în 

religie. Am ajuns în lumea afacerilor, dar mi-am petrecut două decenii dând zeciuială, stând în 

comitete, predând la Școala duminicală, mergând la seminarii și conferințe etc. Mi-am întâlnit 

chiar și soția la cursul celor necăsătoriți din biserică. Nu sunt un tip rău, m-am comportat în mare 

parte bine și toată lumea pare să mă placă. Fac niște lucruri bune ici și colo. 

Dar în ultima vreme am încercat să-L înțeleg mai mult pe Isus și lucruri pe care nu le-am 

observat niciodată până acum au început să mă deranjeze. M-am uitat în jur și îmi este greu să 

înțeleg ce am construit aici. Așadar, mi s-a părut că, indiferent dacă o spune cineva sau nu, 

trebuie să îmi asum responsabilitatea pentru rolul pe care l-am jucat și să spun ce am de spus. 

Începem ... 

Știu că crezi că creștinii sunt o mulțime de ipocriți. Noi spunem că suntem mai „religioși” și că 

mergem în rai, iar tu nu, și apoi ne conducem mașinile noastre mari, strălucitoare, cu peștișori pe 

portbagaj și ne ocupăm de trafic în timp ce alergăm și dăm colțul pe lângă tipul fără adăpost.  În 

medie, doar 2% din banii noștri sunt pentru biserică și caritate, în ciuda faptului că spunem că 

Biblia este Cuvântul lui Dumnezeu, care și spune că ar trebui să dăm totul. În medie, cumpărăm 

la fel de multe televizoare cu ecran mare și bărci bass și paltoane de blană și machiaj și cărți de 

baseball și porno online ca oricine altcineva. Poate mai mult. Ați văzut lider după lider ajungând 

la închisoare sau la tribunal sau un scandal sexual de un fel sau altul. 

Ei bine... ai dreptate. Suntem vinovați de toate. Am făcut totul. Și, chiar îmi pare rău. 

Vedeți emisiunile noastre de televiziune și băieți șmecheri care cerșesc bani și vă dați seama că e 

ceva serios înșelat și greșit aici. Un apel de mare presiune pentru bani, astfel încât să poată 

rămâne în aer? Trebuia să-l folosim pe Isus doar ca o altă formă de divertisment? Pe cine crede 

că glumim? Unde este Isus în toate acestea? Nu ar trebui să ne bazăm pe El? 

Nu ne va satisface El nevoile dacă suntem în voia Lui? 

Ce s-a întâmplat cu sacrificiul și suferința și cu ajutorarea celor săraci? Mi-e rău de asta. Adică, 

liderii bisericii, nu sunt toți băieți răi, există o mulțime de oameni cu adevărat muncitori, bine-

intenționați, care iubesc și le pasă și răspund nevoilor reale ale comunității. Unii dintre ei îl 

înțeleg și îl iubesc pe Isus - dar sunt sigur că acei pastori nu conduc Bentley, nu au case de 

milioane de dolari și propriile lor avioane! Adică, la ce „zeu” ne închinăm? 

Bani? Ego? Putere? 

Vedeți noile noastre clădiri masive și strălucitoare peste tot. La naiba, poate chiar te-am dat afară 

din casă ca să ne extindem parcările. Nu vă puteți da seama, de ce avem nevoie de patru biserici 

creștine diferite la patru colțuri ale aceleiași intersecții. Avem locuri de joacă și piste de bowling 

și ligi de baschet. Avem cafea Starbucks în sanctuar. Avem orchestre și candelabre uriașe și 

fântâni în față. Avem librării pline de „junk-ul lui Isus” cu toate stilurile imaginabile și aromă de 

trăsături religioase. Dar unde este Isus? Asta a vrut EL? 



Oh, sigur, sunt oameni buni peste tot și nu fiecare biserică este atât de încurcată, dar creștinii sunt 

cei care spun că ar trebui să fim „Un singur trup”. Așa că și cei buni sunt vinovați că nu au oprit-

o mai devreme. Trebuia să ne ținem unii pe alții la rând și să nu tolerăm facțiunile și disensiunile, 

lăcomia și idolatria și toate celelalte lucruri rele. 

Omule, chiar am suflat! Avem 33.000 de denominațiuni și majoritatea nu vor vorbi cu celelalte. 

Pierdem peste 5 milioane de dolari pe zi din cauza fraudelor de la oameni „de încredere” din 

interiorul bisericii! Cheltuim 95% din toți banii noștri pentru confortul și programele noastre și 

pentru spectacole fericite de distracție în familie și lăsăm 250 de MILIOANE de CREȘTINI din 

alte țări să trăiască în pragul foametei. Ca să nu mai vorbim de miliardele care nu au auzit nici 

măcar o dată de Isus - sau de tipul fără adăpost din centrul orașului pe care aproape l-am lovit 

când te-am întrerupt. 

Suntem cât se poate de vinovați. Noi toți. Nimeni nu este scutit. Ar fi trebuit să o oprim mult mai 

devreme. Dar nu pot să-mi cer scuze în numele altcuiva. Este vorba despre mine. 

Știu că s-ar putea să fi fost la biserică în copilărie și să nu mai poți să mergi de curând. Știu că s-

ar putea chiar să fi fost abuzat de cineva din biserică! Poate v-am încurajat pe toți și apoi v-am 

lăsat să plecați de parcă nu ne-ar păsa. Poate pur și simplu nu te potrivești „profilului” nostru. S-

ar putea să ai piercing-uri și păr violet sau tatuaje sau ai fost în închisoare .... și undeva în interior 

știi că, chiar dacă ai vrea să mergi la biserică într-o duminică, nu ar merge bine. Îmi pare rău 

pentru asta. Isus te iubeste. Întotdeauna a stat cu cei mai neașteptați oameni. Avea cea mai mare 

inimă pentru cei pe care toți ceilalți încercau să-i ignore. Ce am făcut? Ți-am spus să-ți pui un 

pulover și niște mocasini sau nu poți merge în rai. Vreau doar să vomit. 

Uite, știu că ești supărat. Și ai dreptul să fii. De-acum, ți-am greșit de mult timp. Există câteva 

lucruri despre Isus pe care oamenii trebuie să le audă, dar am îngropat o capodoperă frumoasă 

sub sute de straturi de vopsea moale de latex roz. Dacă aveți o Biblie la îndemână, căutați Matei 

23. (Dacă nu aveți, o puteți căuta aici - www.BibleGateway.com .) 

Gasește-o? Citiți-o cu atenție, fariseii erau oamenii „religioși” ai vremii, conducătorii credinței. 

În acest capitol, Isus de ȘAPTE ori spune cât de jalnici, nefericiți și blestemați sunt pentru ceea 

ce le fac oamenilor pe care ar trebui să-i conducă. El îi numește chiar „morminte alb văruite ale 

oaselor bărbaților morți” și „pui de vipere”! Nu am timp aici, dar citește-l și vezi dacă nu facem 

fiecare dintre aceste lucruri. Isus nu poate fi fericit de ceea ce ți-am făcut. 

Sigur, ne place să ne păcălim și să ne prefacem că totul este în regulă - dar nu este. Suntem urâți. 

Acum, vă rog să înțelegeți, și Isus a fost urât. Dar asta pentru că a spus lucruri grele uneori, și 

oamenilor nu le place să audă Adevărul. Și a promis că vom fi urâți dacă am fi ca El. Dar nu de 

aceea suntem urâți în acest moment. Suntem urâți chiar acum pentru că suntem un grup uriaș de 

ipocriți mincinoși care spun un lucru și fac cu totul altceva. 

 Dacă am fi urâți pentru că am fost ca Isus, acesta ar fi un lucru, dar asta nu este deloc. Vedeți 

chiar prin muzica noastră fericită și prin serviciile noastre pufoase și vă puteți da seama că este 

ceva disperat în neregulă aici. Nu suntem altfel decât oricine altcineva - cu excepția faptului că 

spunem că suntem mai buni decât tine. 



Nu trebuia să fie niciodată așa. Isus ne-a cerut să avem grijă de văduve și de orfani, să hrănim pe 

cei flămânzi, să îngrijim de bolnavi, să-i vizităm pe cei aflați în închisoare, să ajungem la cei 

pierduți. El a vrut să ne iubim dușmanii și să ne rugăm pentru ei. Îi păsa de dreptatea și de 

suferința umană, de cei pierduți și singuri. Dar nu cred că ar fi mărșăluit pe o linie de pichet - El 

a avut mintea Lui la probleme mult mai mari. El a vrut să ne concentrăm asupra lucrurilor eterne, 

nu asupra celor de zi cu zi. Nu a spus niciodată să mergi în toată lumea și să construiești clădiri 

mari și să te împarți în facțiuni și să cumperi Bentley. Exact invers! 

Înțeleg că ești supărat pe noi și cred că ai dreptul să fii, dar te rog să înțelegi, ești supărat pe ceea 

ce am făcut prin propriile noastre puteri, ești supărat pe „bisericism”. Este diferit de Hristos și de 

ceea ce a vrut el. Nu fi supărat pe Isus! Mizeria asta nu a fost ideea Lui! Uite, îmi pare foarte rău. 

Accept responsabilitatea pentru partea mea de a te răni. Dar mă angajez față de voi toți, dragi 

Membri ai Lumii, că nu o voi mai face. Nici un ban în plus. Nu-mi voi pune credința în 

„bisericism” sau în vreun lider sau program sau emisiune TV - ci în Hristos Isus și mântuirea Sa. 

Atunci am fost eliberat și am început să văd că Dumnezeu vrea și așteaptă de la noi mai mult 

decât atât. Și nu ajut pe nimeni care nu este pe deplin angajat în același lucru. 

A fost nevoie de secole pentru a construi acest monstru, așa că nu va pleca peste noapte. Dar 

vremurile se schimbă și suntem cu mult întârziați pentru ceva nou. Se întâmplă lucruri mari și 

rele - cum ar fi tsunami-ul din Asia - și cred că urmează și altele. Nu vreau să treacă mai mult 

timp fără să fi spus asta. Îmi pare rău pentru tot timpul și banii pe care i-am irosit. 

Dar Isus salvează. Într-adevăr. Biserica în sine nu este nici măcar ideea. Isus este adevărata 

afacere. El a trăit și a murit pentru păcatele mele și a înviat. El este cine a spus că este și Îi pasă 

de mine - și de tine. El este singura noastră speranță. Avem nevoie de locuri în care poți merge, 

care să-l învețe doar pe Isus și să nu fie influențați, ispitit sau distrași de nimic altceva. Dacă 

Dumnezeu vrea, asta vine. 

Vă rog să nu credeți că toți creștinii sunt doar niște pozatori. Unii dintre ei chiar vorbesc când 

spun că aparțin lui Hristos. Problema este mai ales în Occident, unde suntem cu toții comozi și 

mulțumiți și se pare că ne place așa. Creștinii din China și din alte locuri sunt extrem de serioși. 

Nu e loc pentru nimic în afară de Isus când fugi de guvern. Ei mor în fiecare zi pentru credința 

lor și fac lucruri nebunești, grele, pentru că sunt absolut dedicați lui Hristos. Aceștia sunt martiri. 

Oameni dispuși să răstignească bucăți mici din ei înșiși în fiecare zi pentru a se asemăna mai 

mult cu Hristos. Oameni dispuși să lase deoparte tot, ceea ce vor să facă este ceea ce dorește 

Hristos. Oameni dispuși să putrezească în închisoare sau să ia o bătaie sau să moară dacă asta va 

fi nevoie. Oameni care acționează în dragoste pură și nu dau înapoi niciodată. Nu sunt demn să le 

leg pantofii. 

Și sunt și aici unii de genul ăsta și sper că putem face ca mulți oameni să înceapă să trăiască așa. 

E mult întârziat. Dacă vorbești cu cineva și îți spun că este creștin, întreabă-l dacă este genul de 

creștin care înseamnă într-adevăr asta tot timpul sau genul care înseamnă doar duminica. 

Biblia spune că îi vom cunoaște după „fructele” lor – prin credința, puritatea și dragostea în 

faptele și cuvintele lor. Când găsești unul care dovedește că Hristos este în ei prin cât de mult te 

iubesc, roagă-i să-ți spună totul despre Isus. Dacă cunoști unul dintre acei martiri neînfricat care 



nu vorbește decât Adevărul pur, curat și dur - pune o mulțime de întrebări. Adevărul este mult 

mai rar decât ai crede. Dar nu te mai mulțumi cu ceea ce e moale, pufos și confortabil - asta nu 

este în Biblie. 

Cât despre mine și casa mea, ne pare foarte rău. De acum înainte, vom sluji Domnului, nu 

„bisericismului”. Vom încerca să chemăm împreună cât mai mulți dintre acei martiri și să 

începem să facem ceea ce a vrut Hristos. Dacă mă întâlnesc cu tine într-o zi, te rog dă-mi șansa 

să-ți strâng mâna și să-mi cer scuze în persoană. O să încerc mai mult de acum înainte, promit. 

Cred că sunt mulți alții care se simt la fel, așa că nu fi surprins dacă începi să auzi mai des astfel 

de lucruri. 

Mulțumesc pentru timpul acordat. Sper că ajută. 

Doug Perry - Liberty, Missouri, SUA 

www.FellowshipOfTheMartyrs.com 

fotm@FellowshipOfTheMartyrs.com 

 

P.S. Dacă doriți să mă ajutați să transmit aceste scuze tuturor din lume, vă rog să le transmiteți 

mai departe - dar vă rog să nu faceți nicio modificare. Un fișier PDF este disponibil pe site dacă 

doriți să-l imprimați. Audio, de asemenea. Cred că asta trebuie spus. 

Mulțumiri! 

 

ANEXA B 

ALTE TIPURI DE FILTRE 

Există tot felul de „perle” cu care este posibil să avem de-a face. Lucruri care ni se furișează și 

credem că ar putea fi chiar conectate, dar sunt un comportament învățat. Toate sunt dovezi ale 

amprentelor grase ale Omului și Demonilor în viața noastră. Toate trebuie alungate dacă vrem să 

avem mintea lui Hristos. Poate că nu vă colorează relația cu Dumnezeu, dar încă sunt minciuni 

care trebuie rezolvate. 

Toți bărbații sunt porci 

Blondele sunt proaste 

Mexicanii sunt… 

Negrii sunt… 

Polonezii sunt… 

Penticostalii sunt… 

Femeile pastori sunt... 

Sunt mai inteligent decât toată lumea 

Toți sunt mai buni decât mine 

Iubita mea este perfectă 

Fosta mea iubită este Satan 

Filtru de imagine corporală deformată 

Focalizare pe sân/fund/picior/picioare 

Noi suntem Biserica Adevarata 

Filtrul de vis american 

Filtru rigid pentru buza superioară 

Filtrul protestant al eticii muncii 

Filtru japonez de etică a muncii 

Adolescenții sunt toți niște bandiți 

Bătrânii sunt plictisitori 

Toți polițiștii bat oameni 

Toți cei fără adăpost sunt dependenți 



Republicanii sunt problema 

Democrații sunt problema 

Ateii sunt problema 

Doctoratul te face mai inteligent 

Trebuie să mergi la filtrul „biserică”. 

Filtru pentru obsesia modei 

 

 

DESPRE AUTOR 

Doug Perry merge cu cu părul în vânt  cu 200 de mile pe oră din 23 noiembrie 2004, când 

Dumnezeu i-a arătat o viziune deschisă despre cât de mult își iubește Dumnezeu copiii, cât de 

supărat este Dumnezeu pentru felul în care îi ucidem pe copiii și cât de mult trebuie sa ne 

grabim. Este eficient să spunem rugăciunea să vedem prin ochii lui Isus, pentru că Isus este 

periculos pentru Satan căruia i-a distrus viața. 

Avea o casă drăguță, o soție, doi copii, doi câini, o mașină străină cu trapă și o afacere premiată 

de milioane de dolari, care a fost numită compania pe locul 4 cu cea mai rapidă creștere din 

Kansas City în 2005. Chiar preda la Scoala duminicală. 

Apoi și-a dat seama ce era, ce a construit și cum arată în lumina sfințeniei. Și-a dat seama că era 

un prieten al lumii – și un dușman al lui Dumnezeu. (Iacov 4:4) Așa că a vândut tot ce avea și l-a 

dat săracilor – sau s-a dezbrăcat într-un fel sau altul. 

Și totul a meritat. 

Acum este autorul a nouă cărți, a aproape o mie de videoclipuri, muzică, poezie și fondator al 

unui adăpost pentru persoane fără adăpost și al unei Cămări cu alimente care hrănește peste 

5.000 de oameni în fiecare lună. A plâns pe trotuar în public zile întregi. A fost arestat sub 

acuzații false. A petrecut săptămâni întregi în rugăciune, post și plângând pentru starea tristă a 

lucrurilor. 

Și a fost scuipat, mințit, abandonat, părăsit de prieteni, interzis de pastori, alungat din sanctuare – 

și seamănă tot timpulmai mult cu Isus. Chiar și oamenii au încercat să-l omoare fizic! Doar 

pentru că spune adevărul greu, nimeni nu vrea să audă. Dar Isus a spus că așa va fi. Slavă 

Domnului! Aduceți-l. Dacă nimeni nu trage în tine, atunci nu ești periculos. 

 

ALTE TITLURI DIN EDITURA THE MARTYRS PUBLISHING 

Ploaie chiar ACUM, Doamne! - de la Doug Perry 

Ce va fi nevoie ca Dumnezeu să-și reverse Duhul peste orice făptură? Sau ne așteaptă El? Sunt 

darurile spirituale reale și pentru astăzi – și cum obțineți mai multe dintre ele? 

Apologia lumii – de la Doug Perry 

Scrisoarea „Scuze lumii” a influențat mii de oameni și a fost în toată lumea. Această carte a luat 

naștere din răspunsurile la acea scrisoare și a adunat scrieri despre nevoia de schimbare. 

Războinici stângaci – de la Linda Carriger 



O poveste plină de suspans despre supranatural vs natural. Cum a fost pentru copiii care au 

crescut în cartea Faptele Apostolilor? Linda pictează o imagine a cum este să fii vândut radical 

lui Hristos – și încă un copil. 

Misionarii sunt și ei umani – de la Nancy Perry 

O privire dulce și sinceră asupra a ceea ce este să fii o familie misionară care învață să se 

încreadă în Dumnezeu într-o țară străină. Scrisă în 1976. 

Dialoguri cu Dumnezeu – de la Doug Perry 

Câteva discuții între Doug și Atotputernicul, împreună cu un ghid de depanare pentru a vă ajuta 

să vă desfundați, să vă umpleți ceașca și să auziți mai bine pe Dumnezeu. 

DEMONI?! Glumești, nu? - de la Doug Perry 

Un ghid foarte detaliat pentru războiul spiritual – cum se comportă băieții răi, cum arată, unde se 

ascund și multe altele. Doar pentru experți. Nu pentru fetițe. Serios. Nu glumim. 

Restaurarea Bisericii Orașului Do It Yourself – Doug Perry 

Cum ar fi trebuit să fie „biserica” tot timpul? Facem bine? Ce va fi nevoie pentru a o repara? 

Dacă Isus Hristos a scris o Scrisoare către Trupul lui Hristos din orașul tău, ai putea suporta să o 

citești? Ce s-ar întâmpla dacă ai fi Un Trup în orașul tău? 

Cine a sterilizat Duhul Sfânt?! - de la Doug Perry De ce spun oamenii că Duhul Sfânt a încetat 

să facă toate lucrurile interesante care se întâmplau înainte? Aceasta detaliază dovezile 

scripturale ale lucrării Duhului în Vechiul Testament, în Noul Testament, după Rusalii și în 

biserică de astăzi. Împreună cu ajutorul pentru a te desfunda, astfel încât să poți merge în 

plinătatea a ceea ce Dumnezeu are pentru tine. 

Filtrul tatălui 

Dragonul Roșu: adevărul îngrozitor despre motivul pentru care „biserica” nu pare să se schimbe 

– de la Doug Perry 

Cât de rele sunt lucrurile? Cum au ajuns așa de rău? De fapt, sunt atât de rele, încât trebuie 

considerate supranatural de rele! De fapt, este un blestem de la Dumnezeu. O amăgire trimisă 

asupra celor care au mers pe drumul lor. Plânge. Nu chiar, plânge! Asta e singura ta speranță. 

Expulding Xavier – de la Dorothy Haile 

O poveste de dragoste între o fată posedată de ceva întunecat și un băiat care tocmai învață cine 

este el în Hristos – și Mântuitorul lor. Un alt tip de roman creștin, crud, dur și extrem de 

transparent despre realitățile vieții sub controlul întunericului. 

The Big Picture Book – de la Doug Perry 

In curand. Răspunsuri la unele dintre întrebările DEEP. 

Fellowship Of The Martyrs Vol. 1 – de la Doug Perry O mega carte care combină: 



Apologia lumii 

Dragonul Roșu 

Dialoguri cu Dumnezeu 

Ploaie chiar ACUM, Doamne! 

Ce faci tu în Restaurarea Bisericii Orașului 

Un curs complet; de ce este în neregulă cu biserica, cum să te remediezi mai întâi, cum să-ți 

umpleți paharul și să deveniți mare și puternic și apoi cum să aduceți o trezire reală și să 

restabiliți manifestarea „bisericii” în orașul vostru așa cum a fost întotdeauna menită să fie. 

Și MULTE alte titluri în curând!! Și în spaniolă! 

 

Cartea The DAD Filter - Click to access DadFilter-8-5×11.pdf 

http://www.fellowshipofthemartyrs.com/pdf/DadFilter-8-5x11.pdf

